



စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၁၈ / ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မေလ(၁၂) ရက်

၁၂-၅-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၁၈၅၀.၀
ယူရို	၁၉၃၄.၀
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၃၂၅.၉
စတာလင်ပေါင်	၂၂၅၅.၂
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၄၃၈.၆
တရုတ်ယွမ်	၂၇၂.၄၁
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၃၅.၆၇
အိန္ဒိယရူပီး	၂၃.၈၇၃
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၄၃.၄၅
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၂၁.၃၂
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၅.၂၃၈
ထိုင်းဘတ်	၅၃.၂၄၅
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၈.၀၀၉၅

လယ်ယာစီးပွားနှင့်
ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ၊
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန
ရုံးအမှတ် (၁၅)
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၆၈၄
Email-
misdop.moali@gmail.com

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

- စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ
 - အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် အခွန်သုညရာခိုင်နှုန်းဖြင့် မေလမှ ဇူလိုင်လအထိ ပြောင်းတင်သွင်းခွင့် အဆိုပြုချက်အပေါ် အတည်ပြုပေးခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)
 - ထိုင်းသစ်သီးဝလံများ တရုတ်ပြည်သို့ဝင်ရောက်ရန် အဆင်ပြေခြင်း
 - အော်ဂဲနစ်ဆန်စိုက်ပျိုးရေး ပြန်လည်မြှင့်တင်ရန် ဌာနဆိုင်ရာများအား ညွှန်ကြားထားခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)
 - အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၁-၂၂ ခုနှစ် ဂျုံထွက်ရှိနိုင်မှုအား အစိုးရက လျော့ချခန့်မှန်း
 - တရုတ်နိုင်ငံ၏ နေ့လယ်ခင်း လက်ဖက်ရည်ဈေးကွက်
 - တရုတ်နိုင်ငံ၌ နှစ်စဉ်ဧွေရာသီငါးဖမ်းဆီးမှု တားမြစ်ချိန် စတင်
 - ဆောင်းရာသီ-ဧွေဦးရာသီ ရိတ်သိမ်းမှုများပြီးစီးသည့်အခါ ဗီယက်နမ်ဆန် ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ဖွယ်ရှိ
 - တရုတ်နိုင်ငံ၏ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ လျင်မြန်စွာပြန်လည်နာလံထူလာ မှုကြောင့် တိရိစ္ဆာန်အစာကုန်ကြမ်းဖြစ်သည့် ပဲပုတ်စေ့နှင့် ပြောင်းဝယ်လို အားများ မြင့်တက်လျက်ရှိ
- အထွေထွေသတင်းများ
 - ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ကုန်သွယ်မှုမှ ကုန်သွယ်မှုပို့ ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈.၁ ဘီလီယံ ရရှိခဲ့
 - စွမ်းအင်ကုန်ကျစရိတ်ကြောင့် ဘယ်လ်ဂျီယံစက်မှုလုပ်ငန်း၏ ယှဉ်ပြိုင် နိုင်စွမ်း အားနည်းချက်များရှိလာခြင်း

- ဆောက်လုပ်ရေးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ ဈေးတက်မှုကြောင့် ဘယ်လ်ဂျီယံ နိုင်ငံ၏ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများက စိုးရိမ်လာကြခြင်း
- ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၌ စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများသည် ပျမ်းမျှ (၆) ရာခိုင်နှုန်းခန့် မြင့်တက်လာခြင်း
- တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နန်နင်းမြို့မှတင်ပြသော စီးပွားရေးဆိုင်ရာ သတင်းများ
- ထိုင်းစက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(FTI) အနေဖြင့် လုပ်အားခတိုးမြှင့်မည့်ကိစ္စအပေါ် သတိကြီးစွာထားရှိခြင်း
- ထိုင်းစီးပွားရေးမှာ ပြန်လည်နာလန်ထူလာရန် လမ်းပေါ်တွင်ရှိနေဆဲဖြစ်
- ထိုင်းပြည်ပပို့ကုန် တင်ပို့မှုသည် ဒုတိယ(၃) လပတ်တွင် ပိုမိုတိုးတက်မည် ခန့်မှန်းခြင်း
- ဂျာမန်စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းများက အီးယူသို့ အစီရင်ခံစာတင်ပြမှုများ အတွက် ဖြေလျော့ပေးမှုများ တောင်းဆို
- ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ သတင်းများ

အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် အခွန်သုညရာခိုင်နှုန်းဖြင့် မေလမှ ဇူလိုင်လအထိ ပြောင်းတင်သွင်းခွင့် အဆိုပြုချက်အပေါ် အတည်ပြုပေးခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)

ယူကရိန်းနှင့် ရုရှားပဋိပက္ခကြောင့် တိရစ္ဆာန်အစားအစာတွင် ပါဝင်သောပစ္စည်းများ ပြတ်လပ်မှုကို လျှော့ပါးသက်သာစေရန်အတွက် အစိုးရအဖွဲ့သည် မေလမှ ဇူလိုင်လအထိ ပြောင်းတင်ခွင့် (၆၀၀,၀၀၀) ကို အခွန်သုညရာခိုင်နှုန်းဖြင့် တင်သွင်းခွင့်ပြုရန် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ အဆိုပြုချက်အား(၃-၅-၂၀၂၂) ရက်နေ့တွင် အတည်ပြုပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အစိုးရ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ Thanakorn Wangboonkongchana က အဆိုပါပြောင်း များတင်သွင်းမှုကို Public Warehouse Organization (PWO)နှင့် အထွေထွေကုန်ပစ္စည်းတင်သွင်း သူများ(General Importers)မှ ကိုင်တွယ် ဆောင်ရွက်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ ပါသည်။

ယခင်သတ်မှတ်ချက်များအရ (PWO) အနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့(WTO) ၏ Quota အရ တစ်နှစ်လျှင် ပြောင်းတင်ခွင့်(၅၄၇,၀၀၀) အား အခွန်(၂၀%) ဖြင့် တင်သွင်းခွင့်ပြုခဲ့ပါ သည်။ ဂျူနှင့် ပြောင်းကဲ့သို့သော တိရစ္ဆာန်အစာရောစပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့်သီးနှံများသည် လပေါင်းများစွာ ပြတ်လပ်နေသည့်အတွက် အဆိုပါဂျူနှင့် ပြောင်းတို့အား အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်တွင်း လယ်သမားများအား အကာအကွယ်ပေးရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အတားအဆီးများကို ဖယ်ရှားပေးရန် တိရစ္ဆာန်အစာထုတ်လုပ်သူများက အစိုးရကို တိုက်တွန်းတောင်းဆိုခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါ သည်။

Mr.Thanakorn ၏အဆိုအရ အစိုးရအဖွဲ့သည် ဂျူတင်သွင်းမှုအပေါ် ယာယီရပ်ဆိုင်းရန် အဆိုပြုချက်ကို အတည်ပြုပေးခဲ့ကြောင်း၊ ဂျူတင်သွင်းသူများအနေဖြင့် ပြည်တွင်းထွက်ပြောင်းကို (၁:၃)ဖြင့်မေလမှ ဇူလိုင်လအထိ သုံးလကြာဝယ်ယူရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်တွင်းထွက်ပြောင်းနှင့် ဝီလောပီနံဈေးတက်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဂျူတင်သွင်းမှုကို၂၀၁၆ ခု နှစ်တွင် ကန့်သတ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ဆန်စပါးနှင့် ပြောင်း အာမခံအစီအစဉ်အတွက် အထောက်အပံ့ပေး ရန် ဘတ်ငွေ(၂.၁၄) ဘီလီယံအား အတည်ပြုပေးခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါဘတ်ငွေ(၂.၁၄) ဘီလီယံအနက် ဘတ်ငွေ(၁.၉၂) ဘီလီယံမှာ ဆန်စပါးအာမခံအစီအစဉ်အတွက် ဖြစ်ပြီးကျန်ဘတ်ငွေ(၂၂၄) သန်းမှာ ပြောင်း အာမခံအစီအစဉ်အတွက်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဆန်စပါး အာမခံအစီအစဉ်သည် တစ်၏ တိုင်းပြည်လုံး အတိုင်းအတာဖြင့်မြေ(၂၈.၅) သန်းရိုင်အား လွှမ်းခြုံနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊

၎င်းအနက် မြေ(၂၈)သန်းမှာ အစိုးရပိုင်လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် သမဝါယမဘဏ်၏ ဖောက်သည် လယ်သမားများ ပိုင်ဆိုင်သည့်မြေများဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိသည့်မြေ(၅) သောင်းရိုင်မှာ အခြားသော လယ်သမားများ ပိုင်ဆိုင်သည့် မြေများဖြစ်ကြောင်း၊ ပြောင်းအာမခံအစီအစဉ်အနေဖြင့်မြေ(၂.၀၆) သန်းရိုင်အပေါ် လွှမ်းခြုံနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

ထိုင်းသစ်သီးဝလံများ တရုတ်ပြည်သို့ဝင်ရောက်ရန် အဆင်ပြေခြင်း

ဒူရင်းသီးအပါအဝင် ထိုင်းသစ်သီးဝလံများ တင်သွင်းခွင့်ပြုရန်အတွက် တရုတ်နိုင်ငံအနေ ဖြင့် နယ်စပ်စစ်ဆေးရေးဂိတ်အားလုံးကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းအစိုးရတာဝန် ရှိသူတစ်ဦး၏ အဆိုအရ သိရှိရပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ပိုးကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံက ထိုင်းသစ်သီးဝလံများ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် တင်ပို့မှုကို ရက်အတော်ကြာ ပိတ်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန၏ အကြံပေးနှင့် သစ်သီးဝလံဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သည့် Alongkorn Ponlaboot က နယ်စပ်စစ်ဆေး ရေးဂိတ်များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Youyi Guan၊ Dongxing၊ Mohan နှင့် Ping Xiang တို့အပါအဝင် နယ်စပ်စစ်ဆေးရေး ဂိတ်များအားလုံးကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း Mr. Alongkorn ကပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ၎င်းမှာ ထိုင်းလယ်သမားများ အထူးသဖြင့် ဒူရင်းသီးခြံပိုင်ရှင်များအတွက် သတင်းကြောင်းဖြစ် ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ကုန်စည်များ ပို့ဆောင်ရေးအဆင်ပြေချောမွေ့စေရန်အတွက် ပါဝင်သူအားလုံးအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ အပါအဝင် ရောဂါပိုးမွှားများအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးစေရန်အတွက် သင်္ဘောမတင်မီ Sanitation စံချိန်စံညွှန်းများကို လိုက်နာထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး Chalermchai Sri-on အားထိုင်း

နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်သံအမတ်ကြီး Phan Chi Thanh ကစိုက်ပျိုးရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု အားကောင်းစေရန်သွားရောက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံသည် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံသာမကဘဲ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူလည်းဖြစ်ကြောင်း Mr. Chalermchai ကပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် စားနပ်ရိက္ခာ အဓိကပံ့ပိုးသူများဖြစ်လာစေရန် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကဆိုပါသည်။

Mr. Chalermchai က အာဆီယံ ရာဘာကောင်စီတည်ထောင်ရာတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ အနေဖြင့် အားပေးကူညီရန်တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်းနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံထုတ်ကြက်မောက်သီးများနှင့် သရက်သီးများအား တင်သွင်းခွင့်တားမြစ်ချက်များကို ရုတ်သိမ်းပေးရန်ဗီယက်နမ်နိုင်ငံအား တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post
လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဗန်ကောက်

.....
အော်ဂဲနစ်ဆန်စိုက်ပျိုးရေး ပြန်လည်မြှင့်တင်ရန် ဌာနဆိုင်ရာများအားညွှန်ကြားထားခြင်း
(ထိုင်းနိုင်ငံ)

လယ်သမားများ၏ဝင်ငွေကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် လယ်ယာကဏ္ဍရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန် အတွက် အော်ဂဲနစ်ဆန်များ အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားရန် တာဝန်ရှိဌာနဆိုင်ရာများအား အစိုးရက ညွှန်ကြားထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် Boonyarit Kalayanamit၏ အဆိုအရ ဧပြီလ(၂၇) ရက်နေ့တွင် ဝန်ကြီးချုပ် ပရာယွတ်ချန်အိုချာ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးဆောင်ကျင်းပဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အမျိုးသားဆန်စပါး မူဝါဒကောင်စီအစည်းအဝေးတွင် ဆက်စပ်ဌာနဆိုင်ရာများအနေဖြင့် အော်ဂဲနစ်ထုတ်ကုန်ဈေးနှုန်းမြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း ဒုတိယအဆင့် (၂၀၂၂-၂၀၂၅) တွင်လုပ်ငန်းများအား တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် အမိန့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်ရာယွတ်ချန်အိုချာက လယ်သမားများ၏ ဝင်ငွေနှင့် လူနေမှုအဆင့်မြှင့်တင်ရန် အတွက်သုတေသန၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် ဆန်စပါးဆိုင်ရာနည်းပညာလုပ်ငန်းများက ပိုမိုမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန်၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနဆိုင်ရာများအား တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် ရေရှည်တွင် ဈေးနှုန်းအာမခံချက်အတွက် ၎င်း၏ဘဏ္ဍာရေးဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးကို လျှော့ချသင့်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု သိရှိရပါသည်။

အမျိုးသားဆန်စပါးမူဝါဒကောင်စီအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ပြီး လယ်သမားများ၏ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သူ Suthep Khongmak က အစိုးရ၏မြှင့်တင်ရေးမူဝါဒ ပြတ်တောက်မှုသည် အော်ဂဲနစ်ဆန်စိုက်ပျိုးမှု အတွက် အဓိကအတားအဆီးတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ၎င်းက အစိုးရအနေဖြင့် အော်ဂဲ နစ်ဆန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု စီမံကိန်းပထမအဆင့်(၂၀၁၇-၂၀၂၁) အတွက်အော်ဂဲနစ်ဆန် စိုက်ပျိုးသည့် လယ်သမားများအား ထောက်ပံ့ရန်ဘတ်ငွေ(၁) ဘီလီယံအား အစိုးရမှထုတ်မပေးသေးကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါပထမအဆင့်မှာ လယ်သမားများအား(၃) နှစ်အတွင်း လယ်ယာမြေ(၁) သန်းရိုင် တွင် အော်ဂဲနစ်ဆန်စိုက်ပျိုးလာစေရန်အတွက် အားပေးမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရ အနေဖြင့် လယ်သမားများအားအော်ဂဲနစ်ဆန်စိုက်ပျိုးရေး အဆင်ပြေစေရန်အတွက် ပထမနှစ်တွင် မြေတစ်ရိုင်လျှင် (၂,၀၀၀) ဘတ် ထောက်ပံ့ရန်၊ ဒုတိယနှစ်တွင် မြေတစ်ရိုင်လျှင်(၂,၀၀၀) ဘတ် ထောက်ပံ့ရန်၊ တတိယနှစ်တွင် မြေတစ်ရိုင်လျှင်(၄,၀၀၀) ဘတ် ထောက်ပံ့ရန် ကတိပြုထားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Mr.Suthep ကအစိုးရနှင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးများအပြောင်းအလဲက အော်ဂဲနစ်ဆန်စိုက်ပျိုးရေး ကိစ္စ အားရပ်တန့်စေခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ အရှေ့မြောက်ပိုင်းတွင် အော်ဂဲနစ်ဆန်အဓိက စိုက်ပျိုး သည့်မြေ (၇၀၀,၀၀၀) ရိုင်ရှိကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် အော်ဂဲနစ်ဆန် တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးရေးအတွက် စိတ်ဝင်စားမှုနည်းပါးကြောင်း အစည်းအဝေးတွင် မိမိအနေဖြင့် ဝန်ကြီးချုပ်ရာယွတ်အား တင်ပြခဲ့ သည်ဟု Mr.Suthep ကပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများအနေဖြင့် ၂၀၂၂-၂၀၂၅ အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ်သစ်များကို ပိုမိုအလေးထားဆောင်ရွက်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်း၊ သိရှိရပါသည်။

အမျိုးသားဆန်စပါးမူဝါဒကောင်စီအနေဖြင့် ယခုနှစ်အတွင်းအော်ဂဲနစ်ဆန် စိုက်ပျိုးရေး

အတွက် ထောက်ပံ့ငွေဘတ်(၁၄၆) သန်းအား အတည်ပြုပေးခဲ့ကြောင်း၊ ဈေးကွက်ရရှိရေးနှင့် အရည်အသွေးစံချိန်စံညွှန်းတိုးတက်ရေးအတွက် တောင်သူလယ်သမားများအား အကူအညီပေးရန် အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများအား ညွှန်ကြားထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ထိုင်း အော်ဂဲနစ်ဆန်စိုက်ပျိုးသည့် လယ်သမားများအနေဖြင့် အခွင့်အရေးများစွာ ရှိနေကြောင်း၊ အကြောင်းမှာ ထိုင်းလယ်သမားများအနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင်တရုတ်၊ ဂျပန်နှင့် ဥရောပသို့ အော်ဂဲနစ်ဆန်တန်ချိန်(၁၀၀,၀၀၀) တင်ပို့ရောင်းချရန်အတွက် လယ်သမားများအနေဖြင့် ရပ်ရွာအခြေပြု စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအသင်းများအား ထူထောင်ထားခဲ့ပြီးဖြစ်ခြင်းကြောင့် အလားအလာကောင်းများရှိနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၁-၂၂ ခုနှစ် ဂျုံထွက်ရှိနိုင်မှုအား အစိုးရက လျော့ချခန့်မှန်း

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၁-၂၂ သီးနှံစိုက်ပျိုးရေးနှစ် (ဇူလိုင်-ဇွန်) အတွင်း ဂျုံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်မည့်ပမာဏအား မူလက တန်ချိန် ၁၁၁.၃၂ ရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းထားရာမှ ယခုနှစ် နွေရာသီကာလ၌ အပူလှိုင်းကျရောက်မှုကြောင့် အဆိုပါပမာဏမှ ၅.၇% လျော့ချလျက် တန်ချိန် ၁၀၅ သန်းခန့်သာထွက်ရှိနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း အိန္ဒိယစားသုံးသူရေးရာ၊ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် ပြည်သူ့ဖြန့်ဖြူးမှုရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနမှ အတွင်းဝန် Mr. Sudhanshu Pandey က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ပြည်နယ်အချို့၌ အစိုးရ၏ အနိမ့်ဆုံးထားရှိဝယ်ယူပေးမည့် အခြေခံရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း (MSP) ထက် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေး မြင့်မားလျက်ရှိခြင်း၊ ပြည်နယ်အချို့၌ ဂျုံအထွက်ပမာဏ လျော့ကျဖွယ်ရှိခြင်း၊ တောင်သူများကလည်း ၎င်းတို့၏ထုတ်ကုန်များအား လက်ဝယ်သိုလှောင် ထားရှိသကဲ့သို့ ကုန်သည်များကလည်း ဈေးနှုန်းများဆက်လက် မြင့်တက်လာနိုင်ချေရှိသည်ကို မျှော်မှန်းလျက်ရှိခြင်း စသည့်အခြေအနေများအရ ၂၀၂၂-၂၃ ခုနှစ် ဈေးကွက်ရာသီကာလ (ဧပြီလ မှ မတ်လထိ) အတွင်း အရန်ရိက္ခာ ဂျုံဝယ်ယူမှုမှာ ယခင်နှစ်အောက် လျော့ကျလျက် တန်ချိန် ၁၉.၅ သန်းခန့်သာ ဝယ်ယူရရှိနိုင်မည်ဟု အစိုးရက ခန့်မှန်းထားသည်။ ၂၀၂၀-၂၁ သီးနှံစိုက်ပျိုးရေးနှစ်၌ အိန္ဒိယ၏ ဂျုံစိုက်ပျိုး

ထုတ်လုပ်မှုမှာ တန်ချိန် ၁၀၉.၅၉ သန်း ထွက်ရှိခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ ယခင်နှစ်စိုက်ပျိုးထွက်ရှိနိုင်မှု အောက်လျော့ကျဖွယ်ရှိသော်လည်း အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်ပသို့ ဂျုံတင်ပို့မှုကို ထိန်းချုပ်မှုပြုမည် မဟုတ်ကြောင်း၊ PMGKAY ခေါ် အစိုးရ၏ အခမဲ့စားနပ်ရိက္ခာပေးဝေရေး ရာရှင်စနစ်အောက်တွင် ဂျုံအစား ဆန်တန်ချိန် ၂၂ သိန်းကို ပြည်နယ်များသို့ ဖြန့်ဖြူးပေးရန် ခွဲဝေချထားပြီးဖြစ်ကြောင်းဖြင့် အတွင်းဝန် Mr. Pandey က ပြောဆိုပါသည်။

ရုရှား-ယူကရိန်း စစ်ပွဲ၏ ကမ္ဘာ့ဂျုံဈေးကွက်အပေါ် ရိုက်ခတ်မှုက ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်စေ ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ပြည်ပသို့ ဂျုံတင်ပို့မှုသည် ၂၀၀၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ၌ ကုန်ဆုံးသည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း ယခင်နှစ်ထက် ၂၇၅% တိုးတက်လျက် တန်ချိန် ၇.၈၅ သန်းအထိ စံချိန်တင်မြင့်တက်ခဲ့ သည်။ ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း အိန္ဒိယအစိုးရက ထုတ်ပြန်ခဲ့သော သီးနှံထွက်ရှိနိုင်မှုခန့်မှန်း ချက်များအပေါ် အခြေပြု၍ လက်ရှိ ၂၀၂၂-၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင်လည်း ဂျုံတန်ချိန် ၁၂ သန်းအထိ ပြည်ပ တင်ပို့နိုင်မည်ဟု ကုန်သည်များက မျှော်မှန်းခဲ့ကြသည်။ ရိုက်တာသတင်းဌာနက မြင်တွေ့ခဲ့သော အစိုးရ၏ အစီရင်ခံမှတ်စုတစ်စောင်၌ အပူလှိုင်းကျရောက်မှုကြောင့် ဂျုံသီးနှံစေ့များ ကျုံ့ဝင်ပျက်စီး မှုသည် ၂၀% ရှိပြီး ထုတ်လုပ်မှုပမာဏသည် ၆% ခန့် လျော့ကျနိုင်မည်ဟု ဖော်ပြပါသည်။

နယူးဒေလီမြို့ အခြေစိုက် ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးဖြစ်သူ Mr. Rajesh Paharia Jain က လက်ရှိအခြေအနေမှာ အပြောင်းအလဲများစွာရှိသဖြင့် ဂျုံသီးနှံ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိနိုင်မှုမှာ မှန်းဆ၍မရ နိုင်သေးကြောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၌ ပြည်ပသို့ ဂျုံတန်ချိန် ၁၂ သန်းအထိ တင်ပို့နိုင်မည်ဟု တွက်ဆ ခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ တန်ချိန် ၁၀ သန်းမျှကိုသာ ခန့်မှန်းနိုင်ကြောင်းဖြင့် ပြောဆိုပါသည်။ ကုန် သည်အချို့ကမူ ယခုထက်ပိုမို၍ ထိခိုက်ဖွယ်ရှိသည်ဟု ရှုမြင်လျက်ရှိပြီး အမည်ဖော်ပြလိုခြင်းမရှိ သော ကုန်သည်တစ်ဦးက ဂျုံထွက်ရှိမှုမှာ မူလခန့်မှန်းထားမှုအပေါ် ၁၀% ခန့် လျော့ကျလျက် တန် ချိန် သန်း ၁၀၀ ဝန်းကျင်သာ ထွက်ရှိနိုင်မည်ဟု ပြောဆိုကြောင်းဖြင့် Economic Times သတင်းဌာန ကဖော်ပြပါသည်။

- Source:
1. After five record crops, heat wave threatens India's wheat output, export plans, 3-5-2022, Economic Times
 2. Govt revises wheat production estimate downwards to 105 mn tonnes for 2021-22 crop year, 4-5-2022, Economic Times

နေအေးလွင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
နယူးဒေလီ

တရုတ်နိုင်ငံ၏ နေ့လယ်ခင်းလက်ဖက်ရည်ဈေးကွက်

တရုတ်နိုင်ငံ၌ လူနေမှုအဆင့်အတန်းနှင့် ဝယ်ယူနိုင်စွမ်း မြင့်မားလာခြင်းနှင့်အတူ နေ့လယ်ခင်းလက်ဖက်ရည်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်များ၏ ဈေးကွက်မှာ ကျယ်ပြန့်လာပါသည်။ အားလပ်ရက်များ၏ နေ့လယ်နေ့ခင်းများတွင် လူစည်ကားရာနေရာများသို့ အလည်အပတ်ထွက် လေ့ရှိသည့်လူငယ်များက လူငယ်များအကြိုက် ပြင်ဆင်ထားသည့် လက်ဖက်ရည်ဆိုင်များသို့ သွားရောက်လာတတ်ပြီဖြစ်ပြီး၊ ဈေးကွက်မြန်ဆန်စွာ ထွန်းကားလာပါသည်။

တရုတ်လက်ဖက်ရည်ဆိုင်များ၏ ဈေးနှုန်းများမှာ နိုင်ငံတကာအမှတ်တံဆိပ်ဖြစ်သည့် Starbucks ကော်ဖီဆိုင်များနှင့် အတူတူပင်ဖြစ်သော်လည်း၊ စားသုံးသူအကြိုက် အရသာအမျိုးမျိုးကို ရွေးချယ်နိုင်သည့် လက်ဖက်ရည်နှင့် ဖျော်ရည်ဆိုင်များကို ပိုမိုနှစ်ခြိုက်ကြပါသည်။ များသောအားဖြင့် ချယ်ရီအရသာ၊ ချိစ်အရသာနှင့် သစ်ကြမ်းပိုးခေါက် အရသာ တို့ပါဝင်သည့် dorayaki pancake များကို လက်ဖက်ရည်ဖြင့် တွဲဖက်စားသုံးလေ့ ရှိကြပါသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်ကြားတွင် Ele.me နှင့် AliResearch တို့က ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဈေးကွက်သုတေသနအရ တရုတ်နိုင်ငံ၏ နေ့လယ်ခင်းလက်ဖက်ရည်ဈေးကွက်မှာ အရေးပါသည့် အသွင်ပြောင်းလဲမှု (၂) ရပ်ဖြင့် ကြီးထွားနေပါသည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မတိုင်မီက နေ့လယ်ခင်းလက်ဖက်ရည်ဈေးကွက်မှာ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်များ၊ စားသောက်ဆိုင်များနှင့် အလယ်အလတ်တန်းမှ အကောင်းစားဟိုတယ်များတွင်သာ အဓိကတည်ရှိခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ကြားတွင် ၎င်းဈေးကွက်မှာ အလုပ်နေရာဌာနများသို့ ရွေ့လျားလာခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ ဒေသထွက်ပစ္စည်းများကို တန်ဖိုးထားသုံးစွဲတတ်သည့် စားသုံးသူအမှုအကျင့် (guochao) မြင့်မားလာခြင်းကြောင့် နေ့လယ်ခင်းတွင် လက်ဖက်ရည် သောက်သုံးမှုမှာ တရုတ်နိုင်ငံ၏ လက်ဖက်ရည်ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပိုမိုနီးကပ်စွာ ဟန်ချက်ညီလာပါသည်။ လက်ဖက်ရည်နှင့်အတူ ဖုတ်ထားသည့်မုန့်များနှင့် ကြက်ကြော်များပါ နေ့လယ်ခင်းလက်ဖက်ရည်သောက်သုံးသည့် ယဉ်ကျေးမှုတွင် ပါဝင်လာပါသည်။

အွန်လိုင်းမှ မှာယူစားသုံးနိုင်မှုများ ခေတ်စားလာသည့်အခါ သမားရိုးကျ လက်ဖက်ရည်ရောင်းချသည့်ပုံစံများမှသည် အွန်လိုင်းပေါ်တွင် လက်ဖက်ရည်တံဆိပ်အမျိုးမျိုး တည်ဆောက်ပြီး ဈေးကွက်ထိုးဖောက်သည့် နည်းလမ်းများကို ပိုမိုရှာဖွေနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများ ရရှိလာပါသည်။

ဥပမာပေးရလျှင် T9 Premium Tea လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်က ရှန်ဟိုင်း၌တည်ထောင်ခဲ့ပါသည်။ တည်ထောင်ပြီး (၄)နှစ်အတွင်း (၂၈) စတုရန်းမီတာသာကျယ်ဝန်း သည့် ၎င်း၏

ပထမဆုံးဆိုင်ခွဲမှ လစဉ်ဝင်ငွေမှာ ယွမ် (၆)သိန်း (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၄,၄၅၉ ဒေါ်လာ)ဝန်းကျင် ရရှိခဲ့ပါသည်။ အရောင်းသွက်သည့်နေ့ရက်များတွင် နေ့စဉ်ဝင်ငွေမှာ ယွမ် (၄)သောင်းမှ (၅)သောင်း ကြားရှိပါသည်။ T9 Premium Tea ၏ CEO က ၎င်းတို့ကုမ္ပဏီမှ ရောင်းချသည့်လက်ဖက်ရည်များ တွင် Colorful Collection ၊ Legend Collection နှင့် Royal Collection ဟူသည့် အတွဲ(၃) မျိုးရှိကြောင်း၊ လက်ဖက်ရည်ကြမ်း၊ ဆေးဖက်ဝင်လက်ဖက်ရည်နှင့် သစ်သီးလက်ဖက်ရည်တို့အောက်တွင် အမျိုးအစားပေါင်း (၅၀)ကျော် ရရှိနိုင်ပြီး၊ ဈေးနှုန်းမှာ အထုပ်ကြီးတစ်ထုပ်လျှင် ယွမ် (၁၀၀)မှ ယွမ် (၁၀,၀၀၀) အထိရှိကြောင်း၊ တရုတ်ဈေးကွက်ကို စတင်ဝင်ရောက်စဉ်က သာမန်ဖောက်သည်များ လက်လှမ်းမီသော ယွမ် (၃၀၀)ဝန်းကျင် တန်ဖိုးရှိသည့် Colorful Collection ဖြင့် စတင်ခဲ့ကာ၊ ထပ်မံ လာရောက်ဝယ်ယူသည့် ဖောက်သည်ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၄၀) ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိကြောင်း၊ ရောင်းချသည့် ဘက်တွင် ဂျာမနီနိုင်ငံ၊ Hamburg တွင် အခြေစိုက်သည့် နှစ် (၂၀၀) အတွေ့အကြုံရှိသော လက်ဖက် ရောင်းချသည့်လုပ်ငန်းနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြောင်း၊ အရည်အသွေး ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် အမျိုးအစားအလိုက် လက်ဖက်ရွက်များကို သိမ်းဆည်းထားနိုင်သည့် ကိုယ်ပိုင်သိုလှောင်ရုံများကို တည်ဆောက်ထားကြောင်း သိရပါသည်။

နောက်ထပ် တရုတ်လက်ဖက်ရည်လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့် Guangzhou Zetian Trading Co Ltd, မှာ dorayaki pancake ကိုလည်း ရောင်းချပြီး၊ တံဆိပ်ခေါင်းစုစည်းသည့်ပွဲများကို ပြုလုပ်၍ ဆိုင်များသို့ dorayaki ချစ်သူများ လာရောက်ကြကာ၊ ၎င်းတို့၏ pancake များကို ဝယ်ယူရန်ဆွဲ ဆောင်ပါသည်။ အလားတူပင် ရှန်ဟိုင်းအခြေစိုက် Pros Coffee Roaster ကလည်းအပြာရောင်မှ အဖြူရောင်အထိ အရောင်မျိုးမျိုးရှိပြီး အရသာရှိစွာဖျော်စပ်ထားသည့် Blue Latte ကို တီထွင်ရောင်း ချပါသည်။

Generation Z မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ အရွယ်ရောက်လာသောကြောင့် စားသုံးသူများ၏ အစားအသောက်နှင့် အဖျော်ယမကာရွေးချယ်မှုများမှာ အဆင့်မြင့်လာကြပြီး၊ ကျန်းမာရေးကို အထောက်အကူပြု၍၊ အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည်များကို ရွေးချယ်ကြသည့်လမ်းကြောင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာကြောင်း၊ အရသာရှိ၍ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော အစားအစာနှင့် အဖျော်ယမကာ များကိုလည်း ရာသီပွဲတော်များနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရေး တီထွင်ကြံဆထုတ်လုပ်ရန်လိုအပ် ကြောင်း လက်ဖက်ရည်လုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်သူများက သုံးသပ်ကြပါသည်။

Ele.me နှင့် AliResearch မှ ဈေးကွက်သုတေသနအရ တရုတ်နိုင်ငံ၏ နေ့လယ်ခင်းလက် ဖက်ရည်ဈေးကွက်အတွက် အဓိကတွန်းအား (၄)ရပ်မှာ ဖောက်သည်လိုအပ်ချက် အသစ်များ၊ ရောင်း

လိုအား ပြတ်လပ်မှုများ၊ လုပ်ငန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အစိုးရလမ်းညွှန်မှုနှင့် ကြီးကြပ်မှုတို့ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။ ကပ်ရောဂါကြောင့် စီးပွားရေး ကျဆင်းမှုများရှိနေသော်လည်း၊ တရုတ်ပြည်သူများ၏ နေ့လယ်ခင်းလက်ဖက်ရည်သောက် သုံးသည့်အလေ့အထမှာ ဆက်လက်ဖွံ့ဖြိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ တတိယအဆင့်နှင့် စတုတ္ထအဆင့်မြို့အချို့တွင် ဈေးကွက်ရယူမှုများရှိထားပြီး၊ သောက်သုံးအားလျင်မြန်စွာ မြင့်တက်နေသောကြောင့် လုပ်ငန်းများ လျင်မြန်စွာတိုးတက်နေကြောင်း ၎င်းဈေးကွက်သုတေသနတွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

ဈေးကွက်မြှင့်တင်သည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သော Interpublic Group China မှ စီးပွားရေးပညာရှင်ချုပ် Bo Wenxi က တရုတ်ပြည်သူများ၏ နေ့လယ်ခင်းသောက်သုံးသည့် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော အရည်အသွေးမြင့်လက်ဖက်ရည်များကို ဝယ်လိုအားမြင့်မားလာရာ၊ ကုန်သည်များအနေဖြင့် ပြောင်းလဲနေသော စားသုံးသူအကြိုက်ကို ပိုမိုအလေးပေးပြီး၊ ဈေးကွက်မြှင့်တင်ခြင်း၊ ကုန်ပစ္စည်းဖြည့်တင်းခြင်းနှင့် ရောင်းလိုအားတို့အကြား လက်တွေ့ကျကျ နီးနီးကပ်ကပ်ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ပြုလုပ်သင့်ကြောင်း၊ သို့မှသာ ထိရောက်၍ အချိန်ကိုက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် တိကျသောစီးပွားရေးမဟာဗျူဟာများကို ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အကြံပြုပြောကြားထားပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ မေလတွင် တရုတ်လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံလက်အောက်ရှိ Tea Research Institute က အဖွဲ့အစည်းအချို့နှင့်ပူးပေါင်း၍ လက်ဖက်ရည်များအတွက် ကုန်စည်စံနှုန်းလမ်းညွှန်ချက်ကို ပထမဦးဆုံး စတင်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းစံသတ်မှတ်ချက် ပထမအသုတ်တွင် နို့လက်ဖက်ရည်များ၊ နို့ပါဝင်သည့် လက်ဖက်ရည်များ၊ သစ်သီးလက်ဖက်ရည်များ၊ ပုလဲလက်ဖက်ရည်များနှင့် လက်ဖက်ရည်အေးများအတွက် သတ်မှတ်ချက်များ ပါဝင်ပါသည်။ ထိုသို့ စံသတ်မှတ်ချက်များကို စတင်မိတ်ဆက်လိုက်ခြင်းမှာ ဈေးကွက်ပိုမိုရင့် ကျက်လာသည်ကို ဖော်ပြပြီး၊ ဈေးကွက်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ ပိုမိုတင်းကြပ်မည့် လက္ခဏာပင်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံမှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ လက်ဖက်ရည်တင်ပို့ရောင်းချရန် စိတ်ဝင်စားသည့်လုပ်ငန်းများအတွက် သိရှိနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်လျက် ရေးသားဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ CHINA DAILY
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....

တရုတ်နိုင်ငံ၌ နှစ်စဉ်နွေရာသီငါးဖမ်းဆီးမှု တားမြစ်ချိန် စတင်

တရုတ်နိုင်ငံ၏ မြောက်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းရှိ အဓိကပင်လယ်ပြင်များ၌ မေလ (၁) ရက်နေ့မှစ၍ နှစ်စဉ်နွေရာသီငါးဖမ်းဆီးမှုတားမြစ်ခြင်းကို စတင်လိုက်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတားမြစ်ခြင်းကို ပင်လယ်ပြင်မှ ရေသယံဇာတရင်းမြစ်များနှင့် ပင်လယ်ပြင်ဂေဟစနစ်ကို ထိန်းသိမ်းရန်ရည်ရွယ်၍ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ငါးဖမ်းဆီးမှု တားမြစ်ခြင်းအား ပင်လယ်ဝါနှင့် Bohai ပင်လယ်များတွင် စက်တင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ အရှေ့တရုတ်ပင်လယ်အတွက် ငါးဖမ်းပိုက်အမျိုးမျိုး အသုံးပြုမှုများအရ စက်တင်ဘာလ (၁၆) ရက်နေ့အထိ တားဆီးနိုင်ကြောင်း သိရပါသည်။

တားမြစ်ထားသည့်ပင်လယ်များတွင် Bohai ပင်လယ်၊ ပင်လယ်ဝါ၊ အရှေ့တရုတ် ပင်လယ်နှင့် တောင်တရုတ်ပင်လယ်ရှိ မြောက်လတ္တီကျု (၁၂) ဒီဂရီ၏ မြောက်ဘက်ရှိ ရေပြင်များ ပါဝင်ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် ၁၉၉၉ ခုနှစ်မှစတင်၍ တောင်တရုတ်ပင်လယ်တွင် ငါးဖမ်းယူခြင်းကို နှစ်စဉ်အချိန်ကာလသတ်မှတ်၍ တားမြစ်လာခဲ့ပါသည်။ တရုတ်ကမ်းရိုးတန်းစောင့်တပ်ဖွဲ့က တောင်တရုတ်ပင်လယ်ပြင်တွင် ကင်းလှည့်စောင့်ကြပ်မည်ဖြစ်ပြီး၊ ဒေသအာဏာပိုင်များက သက်ဆိုင်ရာပင်လယ်များနှင့် ဆိပ်ကမ်းများ၌ ကြီးကြပ်မည်ဟု သိရပါသည်။ ယခင်နှစ်အတွင်း တရားမဝင်ငါးဖမ်းလှေ (၈) ထောင်ခန့်ကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့ရပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း ရှန်တုန်းပြည်နယ်၏ ချင်းတောင်မြို့မှ အာဏာပိုင်များ၏ ပြောကြားချက်အရ ငါးဖမ်းရပ်နားမှုကြောင့် တံငါသည် (၁၇,၀၀၀)တို့မှာလည်း အလုပ်ရပ်နားထားရသည့်အတွက် ၎င်းတို့အား ယွမ်သန်း (၇၀)တန်ဖိုးရှိ ရေသယံဇာတရင်းမြစ် ထိန်းသိမ်းရေးအထောက်အပံ့များပေးသွားမည်ဟု သိရပါသည်။

ကျဲ့ကျန်းပြည်နယ်၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ရေးရာဌာနမှ ပြောကြားချက်အရ မေလ (၈) ရက်နေ့ကပိုင်းတွင် ငါးတံခွန်၊ ငါးပုတ်သင်ဝါနှင့် ငါးမုတ်အပါအဝင် ရေထွက်ပစ္စည်း (၈) မျိုးကို အရှင် (သို့မဟုတ်) အေးခဲပြီးရောင်းချခြင်းအား တားမြစ်သွားမည်ဟု သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

ဆောင်းရာသီ - နွေဦးရာသီ ရိတ်သိမ်းမှုများပြီးစီးသည့်အခါ
ဗီယက်နမ်ဆန်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ဖွယ်ရှိ

ဧပြီလနှောင်းပိုင်း၌ အရှေ့အလယ်ပိုင်းဈေးကွက်မှ ဝယ်လိုအားကြောင့် ထိုင်းဆန်ဈေးနှုန်း မြင့်တက်ခဲ့သည်မှအပ အာရှဆန်ဈေးကွက် တည်ငြိမ်ခဲ့ပါသည်။ အမေရိကန် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ဈေးကွက်၌မူ ဂျုံ၊ ပြောင်းနှင့် ပဲပုပ်တို့အား ကုန်သွယ်မှုကျဆင်းခဲ့ပါသည်။

ဧပြီလ နောက်ဆုံးရက်သတ္တပတ်အတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံမှ (၅ % အကျိုးအကြေပါဝင်သည့်) ဆန် ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၄၃၂) ဒေါ်လာမှ (၄၃၅) ဒေါ်လာ ကြားရှိခဲ့ပြီး၊ ယခင် ရက်သတ္တပတ်ကထက် (၂၂)ဒေါ်လာခန့် တက်ခဲ့ပါသည်။

အီရန်၊ အီရတ်တို့မှ ဝယ်လိုအားများအပြင် ဆော်ဒီအာရေဗျနှင့် ဆက်ဆံရေးတိုးတက်လာ သဖြင့် ထိုင်းဆန်များကို ဝယ်လိုအားတက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။ သို့သော်လည်း သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးစရိတ်စကများမှာ ထိုင်းဆန်တင်ပို့မှုအတွက် အဓိကစိန်ခေါ်မှုဖြစ်နေကြောင်းနှင့် အရှေ့ အလယ်ပိုင်းမှ ဝယ်ယူသူများမှာ ကိုယ်ပိုင်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ်များဖြင့် ဝယ်ယူကြခြင်းဖြစ် ကြောင်းသိရပါသည်။ ထိုင်းဘတ်ငွေနှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာတို့၏ ငွေလဲလှယ်ရာတွင် ဘတ်ငွေအား ပျော့လာခြင်းကြောင့်လည်း ဆန်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ပေါင်းဆန်တင်ပို့ရာတွင် ဦးဆောင်နေသည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ (၅ % အကျိုးအကြေပါဝင်သည့်) ပေါင်းဆန်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၃၆၁) ဒေါ်လာမှ (၃၆၅) ဒေါ်လာကြား တွင်ရှိပြီး၊ ဈေးနှုန်းမပြောင်းလဲခဲ့ပေ။

ဧပြီလ (၂၈)ရက်နေ့တွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ (၅ % အကျိုးအကြေပါဝင်သည့်) ဆန်ဈေးနှုန်း မှာ တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၄၁၅) ဒေါ်လာရှိခဲ့ပြီး၊ ဈေးနှုန်းမပြောင်းလဲခဲ့ကြောင်း သိရပါ သည်။ သို့ရာတွင် ဆောင်းရာသီ-နွေဦးရာသီ ရိတ်သိမ်းမှုပြီးစီးလှပြီဖြစ်ကာ ရောင်းလိုအားနည်းလာ သောကြောင့် လာမည့်ရက်သတ္တပတ်များတွင် ဈေးတက်ဖွယ်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကုန်သည်များမှာ ပို့ကုန်စာချုပ်အသစ်များ ချုပ်ဆိုရန် တွန့်ဆုတ်နေကြကြောင်း သိရပါသည်။

မေလ (၄)ရက်နေ့တွင် ဟိုချီမင်းဆိပ်ကမ်းမှ တန်ချိန် (၃၀၀,၉၉၀) တန်နှင့် မေလ (၅) ရက် နေ့တွင် တန်ချိန် (၄)သောင်း သင်္ဘောတင်ခဲ့ပြီး၊ ၎င်းဆန်အများစုကို ဖိလစ်ပိုင်၊ အာဖရိကနှင့် ကျူး ဘားသို့ တင်ပို့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

လက်ရှိရာသီတွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အစိုးရကလည်း လယ်သမားများထံမှ ဆန်ပိုမိုဝယ်ယူနေပြီး လက်ရှိဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် တာကာ (၄၀) ဖြစ်ပါသည်။ ယခင်နှစ်က တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် (၃၆) တာကာဖြင့်သာ ဝယ်ယူခဲ့သည်ဟု သိရပါသည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အစိုးရသည် မေလ (၇)ရက်နေ့မှစ၍ ပြည်တွင်းစိုက်ပျိုးသူများထံမှ ဆန်နှင့်ဂျုံ တန်ချိန် (၁.၈) သန်းကို ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ရာ၊ ၎င်းဝယ်ယူမှုသည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများကို စားနပ်ရိက္ခာဝေငှပြီး၊ ပြည်တွင်းဈေးနှုန်းကို တည်ငြိမ်စေရန် ဆောင်ရွက်မည့်အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအတွက် အလွန်အရေးပါသည့် ရွှေ့လျားမှု ဖြစ်ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Vinanet.vn
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

တရုတ်နိုင်ငံ၏ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ လျင်မြန်စွာပြန်လည်နာလံထူလာမှုကြောင့် တိရိစ္ဆာန်အစာကုန်ကြမ်းဖြစ်သည့် ပဲပုတ်စေ့နှင့် ပြောင်းဝယ်လိုအားများ မြင့်တက်လျက်ရှိ

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဝက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသည် မျှော်မှန်းထားသည့်အချိန်ကာလထက် ပိုမိုလျင်မြန်စွာပြန်လည်နာလံထူလာခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံ၏ဝက်သားထုတ်လုပ်မှုသည် သိသိသာသာ ပြန်လည်မြင့်တက်လာခဲ့သဖြင့် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဝက်သားဝယ်လိုအားကျဆင်းမှုနှင့် ဈေးနှုန်းကျဆင်းမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ အလားတူဈေးကွက်ဝယ်လိုအားကျဆင်းမှုမျိုးကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်လယ်ကာလများတွင်လည်း ဖြစ်ပွားခဲ့ဖူးကြောင်း၊ အသားဈေးကွက်ကျဆင်းခဲ့သော်လည်း တိရိစ္ဆာန်အစာဈေးကွက်တွင် ဝယ်လိုအားများမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း အပတ်စဉ်ထုတ်ဝေသည့် မွေးမြူရေးသတင်းစာစောင် hEDGEpoint Global Markets report တွင်ဖော်ပြထားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဝက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသည် ကမ္ဘာ့ပဲပုတ်စေ့နှင့် ပြောင်းဈေးကွက်အပေါ်တွင်အကျိုးသက်ရောက်မှုကြီးမားကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံရှိမွေးမြူရေးခြံများတွင် တောင်အာဖရိကကြက်တုတ်ကွေးရောဂါ(African Swine Fever - PSA) များ စတင်ကူးစက်ခံခဲ့ရပြီးနောက် တရုတ်နိုင်ငံ၏မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဆုံးရှုံးမှုများကြီးမားစွာဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အသားထုတ်လုပ်မှုကျဆင်းခဲ့သဖြင့် အမေရိကန်နိုင်ငံအပါအဝင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံနှင့် အခြားနိုင်ငံများမှ ဝက်သား၊ အမဲသားနှင့် ကြက်သားများကို အဓိကဝယ်ယူတင်သွင်းခဲ့ရကြောင်း အသားနှင့် သီးနှံသုတေသနပညာရှင် Pedro Schicchi က ပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်အတွင်းရှိ ပြောင်းနှင့်ပဲပုတ်စေ့သီးနှံများ၏ ဝယ်လိုအားအနိမ့်အမြင့်သည် အသားထုတ်လုပ်သည့်ဈေးကွက်အပေါ်တွင် မူတည်လျက်ရှိကြောင်း၊ လက်ရှိအခြေအနေတွင် ကမ္ဘာ့ အသားဈေးကွက်မှ တရုတ်နိုင်ငံ၏ အသားဝယ်ယူတင်သွင်းမှုများကျဆင်းလျက်ရှိနေသဖြင့် အမေရိကန်နှင့် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံတို့၏ အသားထုတ်လုပ်မှုအပေါ်တွင် အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံ၏ အသားထုတ်လုပ်မှုပြန်လည် တိုးတက်လျက်ရှိသဖြင့် အသားဝယ်ယူတင်သွင်းမှုလျော့နည်းလာသော်လည်း မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် တိရိစ္ဆာန်အစာကုန်ကြမ်းဖြစ်သည့် ပဲပုတ်စေ့နှင့် ပြောင်းသီးနှံဝယ်ယူတင်သွင်းမှုတို့တွင် သိသိသာသာမြင့်တက်လာကြောင်း Schicchi က ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းရင်းမြစ် - canalrural.com.br
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဘရာဇီးလ်

.....
**၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ကုန်သွယ်မှုမှ
ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈.၁ ဘီလီယံ ရရှိခဲ့**

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်မှုမှ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈.၁၄၈ ဘီလီယံရရှိခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်ဧပြီလကရရှိခဲ့သည့် ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ ၉.၉၆၃ ဘီလီယံပြီးလျှင်ကုန်သွယ်မှုသမိုင်းတစ်လျှောက်၌ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေအများဆုံးရရှိမှုဖြစ်ကြောင်း မေလ ၅ ရက်နေ့တွင် စီးပွားရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဌာန(of Foreign Trade of the Ministry of Economy - Secex) ကထုတ်ပြန်သည့် သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ၏ ကုန်သွယ်မှုပမာဏသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၉.၆၅၆ ဘီလီယံ ရရှိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်တန်ဖိုးသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၈.၉၀၂ ဘီလီယံနှင့် သွင်းကုန်တန်ဖိုးသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀.၇၅၄ ဘီလီယံပမာဏတို့ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ကုန်သွယ်မှုသည် ဧပြီလနောက်ဆုံးအပတ်ဖြစ်သည့် ၂၅ ရက်နေ့မှ ၃၀ ရက်နေ့အထိကာလအတွင်း ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၉၂.၀၀ သန်း ရရှိခဲ့ကြောင်း Secex ၏ သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၏ အစောပိုင်း ၄ လတာကာလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ကုန်သွယ်မှုတွင် ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉.၉၄၇ ဘီလီယံရရှိခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ပို့ကုန်တန်ဖိုးတွင် ၂၃.၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ သွင်းကုန်တန်ဖိုးတွင် ၂၇.၆ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကုန်သွယ်မှုပိုငွေရရှိမှု တွင် ၁၀.၅ ရာခိုင်နှုန်းတို့ အသီးသီးတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း Secex ၏ သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ယခုနှစ်ဧပြီလ၏ နေ့စဉ်ပျမ်းမျှကုန်သွယ်မှုပမာဏအား ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ၏ ကုန်သွယ် မှုပမာဏနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ပို့ကုန်တွင် လယ်ယာထွက်ကုန်ကဏ္ဍ၌ ၁၂.၇ ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတိုးတက်ခဲ့ပြီး စက်မှုကဏ္ဍ၌ ၁၀.၂ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ သွင်းကုန်တွင် လယ်ယာထွက်ကုန်ကဏ္ဍ၌ ၃၃.၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် စက်မှုကဏ္ဍတွင် ၅၁.၈ ရာခိုင်နှုန်းတို့ အသီးသီးတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော် ပြထားသည်။ ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဧပြီလကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုးသည် ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၃၅.၇ ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတိုးတက်ခဲ့သော်လည်း ကုန်သွယ်မှုပမာဏတွင် ၈.၀ ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်းခဲ့ ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ပို့ကုန်ပစ္စည်းတန်ဖိုးတွင် ယခင်နှစ်ကာလတူထက် ၁၉.၉ ရာခိုင်နှုန်း ဈေးနှုန်းပိုမို တိုးတက်ရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဧပြီလတွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် သွင်းကုန်တန်ဖိုးအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀.၇၅၄ ဘီလီယံသည် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ၏ သွင်းကုန်တန်ဖိုးအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၁.၈ ဘီလီယံပြီးလျှင် ကုန်သွယ်မှု သမိုင်းတစ်လျှောက်တွင် ဒုတိယအမြင့်ဆုံးပမာဏဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ၏ သွင်းကုန် တင်သွင်းမှုသည် ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက သွင်းကုန်တန်ဖိုးတွင် ၃၅.၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကုန် ပစ္စည်းတန်ဖိုးတွင် ၃၄.၄ ရာခိုင်နှုန်းတို့ အသီးသီးမြင့်တက်ခဲ့ပြီး သွင်းကုန်ပမာဏတွင် ၆.၉ ရာခိုင် နှုန်းလျော့ကျခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းရင်းမြစ် - canalrural.com.br
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရာဇီးလ်

.....

စွမ်းအင်ကုန်ကျစရိတ်ကြောင့် ဘယ်လ်ဂျီယံစက်မှုလုပ်ငန်းများ၏ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း အားနည်းချက်များရှိလာခြင်း

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံရှိ စက်မှုလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီကြီးများသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများရှိ စက်မှုလုပ်ငန်းများထက် စွမ်းအင်သုံးစွဲမှုများတွင် သုံးပုံတစ်ပုံခန့်ပိုမိုပေးဆောင်နေရပြီး၊ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းအားနည်းချက် (Competitive disadvantage) များရှိလာကြောင်း သိရပါသည်။ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၊ ဖက်ဒရယ်အစိုးရက ဘယ်လ်ဂျီယံကုမ္ပဏီများ၏ စွမ်းအင်ကုန်ကျစရိတ်များအား အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် တန်းတူဖြစ်စေရေးအတွက် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာစံချိန်စံညွှန်းများ သတ်မှတ်ထားစေကာမူ ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် စွမ်းအင်သုံးစွဲမှုကုန်ကျစရိတ်များအတွက် ဆက်လက်ရုန်းကန်နေကြရသည်ဟု ဘယ်လ်ဂျီယံစက်မှုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စွမ်းအင်သုံးစွဲသူများအသင်းချုပ် (Federation of Belgian Industrial Energy Consumers - Febeliec) ကဆိုသည်။

အီးယူ၏ စက်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍတစ်ခုလုံးအနေဖြင့် အခြားကမ္ဘာ့ဒေသများနှင့် ယှဉ်လျှင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း အားနည်းချက်များရှိနေပြီး၊ ယင်းကြောင့် ဆယ်စုနှစ်များတွင် အကျပ်အတည်းဆီသို့ ဦးတည်စေနိုင်ကြောင်း၊ ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခနှင့် ရုရှားနိုင်ငံအပေါ် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများသည် ဥရောပ၌ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းသိသာစွာမြင့်တက်မှုကို ဦးတည်စေခဲ့ကြောင်း အဆိုပါအသင်းချုပ်၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင်ဖော်ပြထားပါသည်။ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စက်မှုလုပ်ငန်းများသည် အနောက်ဥရောပအလယ်ပိုင်းနိုင်ငံများတွင် ပေးဆောင်ရသည့် ပျမ်းမျှလျှစ်စစ်ဓါတ်အားနှင့် နှိုင်းယှဉ်ချက်အရ (၁၉) ရာခိုင်နှုန်းမှ (၂၅) ရာခိုင်နှုန်းအကြား ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း အားနည်းချက်ရှိစေကြောင်း သိရပါသည်။

Deloitte ၏ နှိုင်းယှဉ်ချက်အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းသည် နယ်သာလန်နိုင်ငံနှင့် တန်းတူပင်ဖြစ်သော်လည်း ပြင်သစ်နိုင်ငံထက် (၂၃၁) ရာခိုင်နှုန်း၊ ဂျာမနီနိုင်ငံထက် (၃) ရာခိုင်နှုန်း ပို၍မြင့်မားသည်ဟုဆိုသည်။ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စက်မှုလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းအားနည်းချက် ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အပြင် မြောက်အမေရိက၊ တောင်အမေရိက၊ အာဖရိက၊ ဩစတြေးလျစသည့် ကမ္ဘာ့အခြားဒေသများရှိ စွမ်းအင်သုံးစွဲမှု သိသိသာသာလျော့နည်းသော စက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့်လည်း ယှဉ်ပြိုင်နေကြရကြောင်း သိရပါသည်။

ဘယ်လ်ဂျီယံ၏ စက်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍအနေဖြင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာစံနှုန်း သတ်မှတ်ချက်များကို ကြိုဆိုသော်လည်း ယင်းကိုမြန်ဆန်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်းထားကြောင်း၊ အခွန်နှင့် ဓါတ်အားလိုင်း ချိတ်ဆက်ပို့လွှတ်ခကုန်ကျစရိတ်များ လျော့ချပေးခြင်းအပါအဝင် အီးယူ၏ စက်မှု လုပ်ငန်းကဏ္ဍ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းပြန်လည်တိုးတက်စေရေးအတွက် လိုအပ်သောအစီအမံများကို ဆော လျင်စွာဆောင်ရွက်ပေးရန် ဘယ်လ်ဂျီယံ၏ စက်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍအနေဖြင့် ဥရောပအဆင့် အာဏာ ပိုင်အဖွဲ့များ၊ ဖက်ဒရယ်အဆင့်နှင့် ဒေသအဆင့်အာဏာပိုင်များထံ တောင်းဆိုထားကြောင်း သိရပါ သည်။

ရင်းမြစ် - <https://www.brusselstimes.com/belgium/219500/competitive-disadvantage-belgian-industrial-companies-paying-more-for-energy>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရပ်ဆဲလ်

.....
**ဆောက်လုပ်ရေးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ ဈေးတက်မှုကြောင့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏
ဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီများက စိုးရိမ်လာကြခြင်း**

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ နှစ်ဦးပိုင်းမှစတင်၍ ဆောက်လုပ်ရေးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းမှာ (၁၆) ရာခိုင်နှုန်းအထိ မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း ဘယ်လ်ဂျီယံဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်က ထုတ်ပြန်သည့် စစ်တမ်းအရ သိရပါသည်။ ၎င်းအဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲများနှင့် ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခတို့၏ သက်ရောက်မှုအပေါ် ဘယ်လ်ဂျီယံဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ (၃၀၂) ခု အားစစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ကြောင်း၊ စစ်တမ်းကောက်ယူသည့် ကုမ္ပဏီများ၏ ထက်ဝက်ကျော်သည် ဆောက်လုပ်ရေးကုန်ကြမ်းပစ္စည်း ဈေးနှုန်းမတည်ငြိမ်မှု၊ ကုန်ကျစရိတ်မြင့်တက်မှုနှင့် ပစ္စည်းရရှိရန် ကြန့်ကြာမှုများကြောင့် ဖောက်သည်များအတွက် customer quotes deadline ကိုလျော့ချကြရပြီး၊ ကုမ္ပဏီများ၏ (၄၄) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ရက်အနည်းငယ် သက်တမ်းရှိသည့် offer quotesများ ကိုသာ ပေး နိုင်သည်ဟုဆိုသည်။

အစိုးရပိုင်းအနေဖြင့် ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများအတွက် ကုန်ကြမ်းဝယ်ယူရေးနှင့် ဆောက် လုပ်ရေးစာချုပ်များတွင် ပို၍ပြောင်းလွယ်ပြင်လွယ်ခွင့်ပြုပေးရန်နှင့် ကုန်ကြမ်းရရှိမှုအခက် အခဲ ကြောင့်စာချုပ်အမီ ဆောက်လုပ်လွှဲအပ်နိုင်ခြင်းမရှိသည့် ကုမ္ပဏီများအပေါ် ဘဏ္ဍာရေးအရ အရေး

ယူမှုများမှကာကွယ်ပေးရန် ဘယ်လ်ဂျီယံဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်၏ စီအီးအိုဖြစ်သူ Niko Demeester က တောင်းဆိုထားကြောင်း သိရပါသည်။

ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခ ဖြစ်ပွားချိန်မှစတင်၍ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်း ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုကို ကြုံတွေ့ရကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် သံမဏိ၊ သတ္တု ၊ သစ်သား၊ ပိုက်ဆက်ပစ္စည်းနှင့် လျှပ်ကာပစ္စည်းများကဲ့သို့သော အရေးပါသည့် ကုန်ကြမ်းများရရှိနိုင်မှုအပေါ်တွင် သက်ရောက်မှုရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ သယ်ယူပို့ဆောင်မှုကြောင့် ချိန်သည် ပြီးခဲ့သည့်ဇန်နဝါရီလမှစတင်ကာ ပို၍ကြာရှည်လာခဲ့ကြောင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ အများစုအနေဖြင့် ကုန်ကြမ်းပြတ်လပ်မှုကြောင့် ၎င်းတို့၏ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းခွင်အချို့ ပိတ်သိမ်းရမည့်အခြေအနေနှင့် ကုန်ကြမ်းအခက်အခဲ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေပါက ဆုံးရှုံးမှုကြီးမားနိုင်သည့် အခြေအနေတို့အပေါ် စိုးရိမ်နေကြကြောင်း သိရပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား အထောက်အကူပြုစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ယာယီအလုပ်လက်မဲ့အစီအစဉ်ကို ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၊ ဖက်ဒရယ်အစိုးရက သက်တမ်းတိုးမြှင့်သွားရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ကြောင့် စက်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍအတွက် ဖိအားလျော့ပါးစေခဲ့ကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့်မတ်လ (၁၅) ရက်မှဧပြီလ (၁၅) ရက်ကာလအတွင်းဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီများ၏ (၆၂) ရာခိုင်နှုန်းမှာအလုပ်သမားများအားခွင့်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးထားရကြောင်း သိရပါသည်။

ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်း မြင့်မားနေခြင်းကလည်း ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍအပေါ် ထိခိုက်စေကြောင်း၊ ယူရိုဇန်တွင်ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းသည် ပြီးခဲ့သည့်မတ်လတွင် (၇.၅) ရာခိုင်နှုန်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး၊ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံအနေဖြင့် (၈.၃) ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းစံချိန်တင် မြင့်မားခဲ့ကြောင်း၊ ကုန်ဈေးနှုန်းနှင့် အလိုအလျောက်လိုက်ပါချိတ်ဆက်နေသည့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ လုပ်ခလစာတိုးမြှင့်နှုန်းထားအရ လုပ်သားအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များမှာလည်း အနည်းဆုံး (၉.၂၂) ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် တိုးတက်လာနိုင်ကြောင်းသိရပါသည်။ ကန်ထရိုက်စာချုပ်များတွင် ဈေးနှုန်းပြင်ဆင်ချက် ပုံသေနည်းအသေးစိတ်ကို ရှင်းလင်းစွာထည့်သွင်းဖော်ပြခြင်းနှင့်အတူ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း၏ စွမ်းအင်သုံးစွဲမှုအပေါ် စည်းကြပ်ခွန်များ လျှော့ချနိုင်ရေးကို ဘယ်လ်ဂျီယံဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်က လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://www.brusselstimes.com/belgium/219376/soaring-price-of-building-materials-puts-belgian-construction-companies-at-risk>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရပ်ဆဲလ်

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၌ စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများသည် ပျမ်းမျှ (၆) ရာခိုင်နှုန်းခန့် မြင့်တက်လာခြင်း

ယခင်နှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများသည် တစ်နှစ် အတွင်း ပျမ်းမျှအားဖြင့် (၅.၉) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာကြောင်း ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စားသုံးသူ အသင်း (Belgian Consumer Organization) ၏ အချက်အလက်များအရ သိရပါသည်။ အဆိုပါ အသင်းအနေဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အဓိကစုပါမတ်ကပ်ကြီးများတွင် ရောင်းချသည့် ကုန်ပစ္စည်းအမယ် ပေါင်း (၃၀၀၀) ခန့်အား လေ့လာသုံးသပ်ခဲ့ရာ ခရမ်းချဉ်သီး၊ spaghetti နှင့် အကြော်ဆီ စသည့် ထုတ်ကုန်များအနေဖြင့် (၂၅) ရာခိုင်နှုန်းကျော်အထိ ဈေးနှုန်းမြင့်မားလာခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ကုန်ကြမ်းပစ္စည်း၊ စွမ်းအင်သုံးစွဲခနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်မှုအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များ မြင့်တက် လာမှုသည် စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်သည့်ကွင်းဆက်တစ်ခုလုံးအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့စရိတ်မြင့်တက်လာမှုသည် လယ်သမားများမှသည် ကုန်စည်ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးသူအထိ အား လုံးအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဘယ်လ်ဂျီယံ စားသုံးသူအသင်းက ၎င်း၏ ထုတ်ပြန် ချက်တွင်ဖော်ပြထားပါသည်။

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၌ စက္ကူဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုကြောင့် မီးဖိုချောင်သုံး တစ်ရှူးများနှင့် အိမ်သာ သုံးတစ်ရှူးများ၏ ဈေးနှုန်းမှာ (၂၀) ရာခိုင်နှုန်း ပို၍ဈေးကြီးလာကြောင်း၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၏ ဈေး နှုန်းသည် ယခင်နှစ်ကထက် (၇.၇) ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ပြီး၊ အထူးသဖြင့် ထောပတ်ဈေးနှုန်းမှာ (၁၇.၉) ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များမှာလည်း ယခင်နှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ပျမ်းမျှ (၈.၃) ရာခိုင်နှုန်းပို၍ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာခဲ့ရာ အထူးသဖြင့် ခရမ်းချဉ်သီး (၃၁.၅) ရာခိုင် နှုန်း၊ သခွါးသီး (၁၀.၈) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အာလူးသီး (၉.၆) ရာခိုင်နှုန်းတိုးဖြင့် အသီးသီးမြင့်တက်ခဲ့ ကြောင်း သိရပါသည်။ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၌ သစ်သီးဝလံဈေးနှုန်းများသည် ယခင်နှစ်ကထက် (၁.၉) ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ပိုမိုမြင့်တက်ခဲ့သော်လည်း လိမ္မော်သီး၊ သရက်သီးနှင့် သံပယိုသီးများမှာမူ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကထက်ပို၍ ဈေးနှုန်းသက်သာလျက်ရှိကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://www.brusselstimes.com/business/220985/grocery-shopping-6-more-expensive-in-belgium-compared-to-last-year>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရပ်ဆဲလ်

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နန်နင်းမြို့မှတင်ပြသော စီးပွားရေးဆိုင်ရာသတင်းများ

ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ အပတ်စဉ်သတင်း

ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း တူရကီနိုင်ငံမှ အစပြုသည့် ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမတောင်ပိုင်းလမ်းကြောင်းများတစ်လျှောက် အရှေ့ဘက်သို့မျှော်သည့် စီမံကိန်းအသစ်များနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို လေ့လာကြည့်ရာ၊ ပင်လယ်နက်နှင့် ကက်စပီယန်ပင်လယ်လမ်းကြောင်း၊အီရန် INSTC လမ်းကြောင်း၊ တာ့ခ်မန်နစ္စတန်နှင့် ဥဘောက်ကစ္စတန်အကြား တစ်ဆင့်ခံကုန်သွယ်မှု တိုးမြှင့်လာမှု၊ ခရီးကစ္စတန်တွင် e-commerce ဆောင်ရွက်မှုအသစ်များ၊ ရုရှားနှင့်ကုန်သွယ်ရေးတိုးမြှင့်ရန် အိန္ဒိယ၏ဆန္ဒတို့ကို လေ့လာကြည့်ခဲ့ပါသည်။ ဤလမ်းကြောင်းအသစ်များက ဥရောပ-အာရှကုန်သွယ်ရေး၏ ပထဝီနိုင်ငံရေးဆိုင်ရာကုန်သွယ်ရေး သက်ရောက်မှုများကို ပုံဖော်ပေးလျက် ရှိပါသည်။

တူရကီနိုင်ငံ၏ Gemlik ဆိပ်ကမ်းမှ တစ်ဆင့်ပြန်လည်သင်္ဘောတင်ပို့မှုများ

ရုရှားနိုင်ငံမှ မြောက်ပိုင်းရထားလမ်းများကို တားဆီးပိတ်ဆို့မှုခံထားရသဖြင့် အာရှနှင့် ဥရောပအကြား တစ်ဆင့်ပြန်လည်သင်္ဘောတင်ပို့မှုများမှာ သိသာစွာကျဆင်းခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် Marmara ပင်လယ်ပေါ်ရှိ တူရကီနိုင်ငံ၏ Gemlik ဆိပ်ကမ်းမှ Bosphorus ကို ဖြတ်သန်း၍ ဥရောပသို့ဝင်ရောက်နိုင်မည့်နည်းလမ်းကို ဥရောပသမဂ္ဂက ရှာဖွေထားပါသည်။ Gemlik လွတ်လပ်သောကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှာ အာရှ-ဥရောပဈေးကွက်များသို့ တန်ဖိုးဖြည့်ပေးနိုင်မည့်ဇုန်အဖြစ် စိတ်ဝင်စားခြင်းခံလာရနိုင်ပါသည်။

ဥရောပကုန်သွယ်ရေးအတွက် ကက်စပီယန်နှင့် ပင်လယ်နက်လမ်းကြောင်းများကို တရုတ်နိုင်ငံက အသုံးပြုနေ

ရုရှားနှင့် အီရန်တို့အပေါ် တားဆီးပိတ်ဆို့မှုများကြောင့် ဥရောပအာရှ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတွင် အဇာဘိုင်ဂျန်နိုင်ငံမှာ ပိုမိုအရေးပါလာပြီး၊ ကုန်သေတ္တာသယ်ယူပို့ဆောင်မှုများ တိုးမြှင့်လာပါသည်။ INSTC လမ်းကြောင်းက အီရန်နိုင်ငံအား ၎င်း၏ ဥရောပ အာရှသို့ပို့ကုန်တင်ပို့မှုကို နှစ်ဆတိုးမြှင့်လာစေရန် ကူညီပေးပါသည်။ လမ်းကြောင်းအသစ်များသည် ဥရောပအား ကေ့ကဆတ်နှင့် တူရကီ၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်း၊ အာဖရိကအရှေ့ပိုင်း၊ အာရှအလယ်ပိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ ပါကစ္စတန်နှင့် အရှေ့တောင်အာရှများသို့လည်း တံခါးဖွင့်ပေးပါသည်။ ရုရှားနိုင်ငံကလည်း ကစ္စပီယန်နှင့် အာရှသို့ INSTC တစ်ဆင့်ခံ လမ်းကြောင်းများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနေပါသည်။

မတ်လနှင့် ပြီလအတွင်း အီရန်-ရုရှား နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေး တိုးမြှင့်လာ

ရုရှားနိုင်ငံအနီးအနားရှိ ပို့ကုန်တင်ပို့သည့်နိုင်ငံများက အမေရိကန်နှင့် ဥရောပ ကုန်အမှတ် တံဆိပ်များအတွက် လစ်ဟာချက်ကို ဖြည့်ဆည်းရန် အခွင့်အလမ်းရှာဖွေနေကြပါသည်။ တာ့ခ်မန် နစ္စတန်နှင့် ဥဘောက်ကစ္စတန်နိုင်ငံများက ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စက်မှုကုန် ထုတ်လုပ်မှုများအပေါ် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများကို မဟာဗျူဟာကျ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ကြိုးပမ်းလာကြပါသည်။ ဥရောပ-အာရှ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကွင်းဆက်များ ရွေ့လျားဖြစ်ပေါ်နေခြင်းနှင့် ဥရောပကုန်သွယ်ရေး သဘောတူညီ ချက်များကို အသုံးပြုလာခြင်းတို့ကြောင့် အခွင့်အလမ်းအသစ်များ ဆက်လက်ပေါ်ပေါက်လာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

အိန္ဒိယနှင့် ရုရှားတို့၏ ဆက်ဆံရေး

အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ရုရှားနိုင်ငံ Rosneft မှ ရေနံစိမ်းစည်ပေါင်း သန်း (၂၀)ကို လျှော့စျေးဖြင့် ဝယ်ယူရန် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းနေပြီး၊ ဥရောပကုမ္ပဏီများ ရုရှစျေးကွက်မှ ထွက်ခွာသွားပြီးနောက် လစ်ဟာသွားသည့်ကုန်စည်ကဏ္ဍကို ဖြည့်ဆည်းရန် စိတ်အားထက်သန်လျက်ရှိကာ၊ နှစ်စဉ်ကုန်သွယ် မှုပမာဏကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂) ဘီလီယံမြှင့်တင်ရန် ကြိုးစားနေပါသည်။

တရုတ် RMB ကို အစွဲရေးဗဟိုဘဏ်က နိုင်ငံခြားငွေ ကိုင်ဆောင်သည့် ငွေကြေးတစ်မျိုးအဖြစ် ထည့်သွင်း

အစွဲရေးဗဟိုဘဏ်က တရုတ် RMB ယွမ်ကို ၎င်း၏ နိုင်ငံခြားငွေ ကိုင်ဆောင်သည့် ငွေကြေး တစ်မျိုးအဖြစ် ထည့်သွင်းလိုက်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တတိယလေးလပတ်မှစ၍ တရုတ် Union Pay Card များကို ရုရှားဘဏ်များက စတင်ထုတ်ပေးမည်

ယခုနှစ် တတိယ (၃)လပတ်အတွင်း Union Pay debit card များအတွက် ရုရှားဘဏ်များမှ လျှောက်ထားမှုများအား တရုတ်နိုင်ငံ၏ UnionPay က စတင်လက်ခံသွားမည် ဟု သိရပါသည်။

သီရိလင်္ကာနှင့် လွတ်လပ်သောကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက်လက်မှတ်ရေးထိုးရန် တရုတ်နိုင်ငံက တောင်းဆိုနေ

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပြဿနာများကို ကူညီပေးရန်အတွက် လွတ်လပ်သောကုန် သွယ်ရေးသဘောတူညီချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးရန် တောင်းဆိုထားသည်ဟု သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ China Briefing

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊

နန်နင်း

.....
ဧပြီလ (၂၈)ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်တွင်း၌ စားအုန်းဆီဈေးကွက် မြင့်တက်ခဲ့

SunSirs မှ အချက်အလက်များအရ ဧပြီလ(၂၈) ရက်နေ့ တစ်ရက်တည်းမှာပင် စား အုန်းဆီ လက်ငင်းအရောင်းအဝယ်ဈေးနှုန်းများမှာ (၄.၅၈) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပြီး၊ တစ်တန်လျှင် (၁၄,၆၀၀) ယွမ်ကျော် ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ ဖြစ်ခြင်းမှာ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းစားအုန်းဆီလက် ကျန်မှာ နည်းပါးနေသောကြောင့်၊ ဈေးကွက်လျင်မြန်စွာ မြင့်တက်နေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ရေတိုကာလ တွင်စားအုန်းဆီလက်ငင်းအရောင်းအဝယ် ဈေးကွက်မှာ အမြင့်ပိုင်း၌ ဆက်လက်တည်ရှိနေဖွယ်ရှိပါ သည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊

နန်နင်း

.....
ဧပြီလ (၂၈)ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ယူရီးယားဈေးနှုန်း မြင့်တက်ခဲ့

ဧပြီလ (၂၈)ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်တွင်း၌ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာစက် ရုံဈေးနှုန်းများမှာ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

ထုတ်လုပ်သူ	ဧပြီလ (၂၇)ရက်	ဧပြီလ(၂၈)ရက်	အပြောင်းအလဲ
Shangdong Ruixing	3000RMB/ton	3020RMB/ton	+20RMB/ton

Yangmei Pingyuan	2970RMB/ton	3000RMB/ton	+30RMB/ton
Xiangcheng Sanan	3150RMB/ton	3150RMB/ton	N/A
Hualu Hengsheng	3000RMB/ton	3020RMB/ton	+20RMB/ton

ဤကဲ့သို့ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာခြင်းမှာ ကျောက်မီးသွေးနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ရည်ကုန်ချောထုတ်လုပ်သည့်ဘက်မှ ဈေးနှုန်းများကို အမြင့်ပိုင်း၌ ပြင်ဆင်လိုက်သောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ယူရီးယားတင်ပို့ရောင်းချသည့် အချို့နေရာများကို ပိတ်ပင်ထားသောကြောင့် ကုန်တင်ခများစွာမြင့်တက်နေပါသည်။ ကွန်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာ စက်ရုံလည်ပတ်သည့်နှုန်း တိုးတက်နေပြီး၊ ယူရီးယားဝယ်ယူလိုမှုများလည်း မြင့်မားနေပါသည်။ ရောင်းလိုအားဘက်တွင် နေ့စဉ်ယူရီးယားထုတ်လုပ်မှုမှာ တန်ချိန် (၁၆၀,၀၀၀) ကျော်ရှိပါသည်။ အားလုံးခြုံငုံကြည့်ရလျှင် ကုန်ချောထုတ်လုပ်မှုများ ပုံမှန်ဖြစ်နေကာ၊ ရောင်းလိုအားမြင့်မားနေပြီး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးမှာ အကန့်အသတ်ဖြစ်နေသောကြောင့် အနာဂတ်တွင် ယူရီးယားဈေးနှုန်းမှာ တောင်အနည်းအကျဉ်း၌သာ အတက်အကျဖြစ်ဖွယ်ရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

ထိုင်း စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(FTI) အနေဖြင့် လုပ်အားခတိုးမြှင့်မည့်ကိစ္စအပေါ် သတိကြီးစွာထားရှိခြင်း

SMEs လုပ်ငန်းများ ဆိုးရွားစွာထိခိုက်မည်ကို စိုးရိမ်သဖြင့် နေ့စဉ်အနည်းဆုံးလုပ်အားခအား(၄၉၂) ဘတ်သို့ တိုးမြှင့်ရန်ကိစ္စအပေါ် ထိုင်းစက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအဖွဲ့ချုပ်(FTI)ကကန့်ကွက်ထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

(FTI) အနေဖြင့် မေလ(၁)ရက်နေ့ အလုပ်သမားနေ့မတိုင်မီ အစိုးရထံတင်ပြထားသည့် အိတ်ဖွင့်ပေးစာနှင့်ပတ်သက်၍ ထိုင်းအလုပ်သမား ညီညွတ်ရေးကော်မတီနှင့် နိုင်ငံတော်အလုပ်သမားများ ဆက်ဆံရေးအဖွဲ့ချုပ်များသို့ တောင်းဆိုထားသည့် အိတ်ဖွင့်ပေးစာအပေါ် မှတ်ချက်ပြုပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ပြည်တွင်းစီးပွားရေးအနေဖြင့် ကပ်ရောဂါသက်ရောက်မှုမှ အပြည့်အဝပြန်လည်နာလန် ထူလာခြင်းမရှိသေးကြောင်းနှင့် ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခသည် ယခုနှစ်တွင် ဖိအားပိုတိုးစေကြောင်း FTI ၏ ဥက္ကဋ္ဌ Kriengkrai ကပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ မြင့်မားသောလူနေမှုစရိတ်ကို အားလုံးခံစားကြရသည်ကို မိမိတို့သိမြင်ကြောင်း၊ အလုပ်သမားများအနေဖြင့် ကြီးမားသောဘဏ္ဍာ ရေးဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးကို ကိုင်တွယ်ရန် ၎င်းတို့၏ကုမ္ပဏီများမှ လစာပိုမိုလိုခြင်ကြကြောင်း ၎င်းကပြော ကြားခဲ့ပါသည်။

သို့ရာတွင် ယခုအချိန်သည် နေ့စဉ်လုပ်အားခအားတိုးမြှင့်ရန်အတွက် မှန်ကန်သော အချိန်အခါမဟုတ်သေးကြောင်းနှင့် ၎င်းကထိုင်းစီးပွားရေးကို အဟန့်အတားဖြစ်စေပြီး တိုးတက်မှုကို တားဆီးစေနိုင်ကြောင်း Mr. Kriengkrai က ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အသင်းအနေဖြင့် မြင့်မားသောကုန်ကျစရိတ်များကြောင့် SMEs များအပေါ် သက်ရောက်မှု ကိုအထူးအားဖြင့်စိုးရိမ်မိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် လက်ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ၏သက်ရောက်မှုများကို ရုန်းကန်နေကြရကြောင်းနှင့် အကယ်၍ လုပ်အားခကိုတိုးမြှင့်ရမည်ဆိုပါက ၎င်းတို့အများစုမှာ လုပ်ငန်းများအား ပိတ်သိမ်းရလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး သိသိသာသာပြန်လည်ကောင်းမွန်လာချိန်တွင် အစိုးရအနေဖြင့် အနည်း ဆုံးလုပ်ခကို တဖြည်းဖြည်းချင်းတိုးမြှင့်လာနိုင်ကြောင်း၊ ထိုင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အထူးသဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုအားကောင်းလာနိုင်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အနည်းဆုံးအခကြေးငွေတိုးမြှင့်မှုအား ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် (၃၁၃) ဘတ်မှ (၃၃၆) ဘတ်အထိ တိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း၊ အလုပ်သမားအစည်းအရုံးအဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့ကြပါသည်။ အနိမ့် ဆုံးလုပ်အားတိုးမြှင့်ရန် အမျိုးသားလုပ်ခကော်မတီက အဆိုပြုချက်ကို အပြီးသတ်ရန်မျှော်လင့်ထား သော်လည်း၊ အဆိုပြုထားကြသည့် တစ်ရက်လျှင်ဘတ်ငွေ(၄၉၂) ဘတ်ကို အတည်ပြုရန်မဖြစ်နိုင် ကြောင်းမီဒီယာများ၏ ဖော်ပြချက်များအရ သိရှိရပါသည်။

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် Boonchob Suttamanaswong က အလုပ်သမားများ၊ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ၊ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်သည့်ကော်မတီသည် အနိမ့်ဆုံးလုပ်ခလစာကို စတင်သုံးသပ်နေပြီး ဩဂုတ်လ (သို့မဟုတ်) စက်တင်ဘာလတွင် အဖြေပေးနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post
လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဗန်ကောက်

ထိုင်းစီးပွားရေးမှာ ပြန်လည်နာလန်ထူလာရန် လမ်းပေါ်တွင်ရှိနေဆဲဖြစ်

ငွေကြေးဖောင်းပွမှုမြင့်မားခြင်းက ထိုင်းလူမျိုးများကို တုန်လှုပ်စေခဲ့ပြီး မတ်လတွင် ထိုင်းစီးပွားရေးမှာနှေးကွေးခဲ့သော်လည်း ပြန်လန်နာလန်ထူလာစေရေးလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ဆက်လက်ရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းဘဏ်၏ အဆိုအရ သိရှိရပါသည်။

စားသုံးမှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတို့အပါအဝင် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၏ ပြည်တွင်းသုံးစွဲမှု လျော့နည်းခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်မတ်လတွင် ထိုင်းစီးပွားရေးမှာ ဖေဖော်ဝါရီလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အရှိန်ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင်လည်း အရှိန်ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ ဗဟိုဘဏ်၏စီးပွားရေးနှင့် မူဝါဒရေးရာဌာန၏ အကြီးတန်းညွှန်ကြားရေးမှူး Sakkapop Panyanukul က ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မတ်လနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမသုံးလပတ်အတွက် စီးပွားရေးနှင့် ငွေကြေးအခြေအနေများကို အစီရင်ခံတင်ပြသော ဗဟိုဘဏ်က မတ်လတွင် လအလိုက်စီးပွားရေးမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါမျိုးကွဲနှင့် မြင့်မားသောထုတ်လုပ်မှုစရိတ်နှင့် လူနေမှုစရိတ်များကြောင့် နှေးကွေးခဲ့ကြောင်း ဆိုပါသည်။

မတ်လတွင် ပုဂ္ဂလိကစားသုံးမှုအညွှန်းကိန်းမှာ ဖေဖော်ဝါရီလတွင်ရှိခဲ့သည့်(၂.၂%)နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက(၀.၅%) တိုးလာကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ၎င်းမှာ အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားမှု၊ စွမ်းအင်နှင့် အစားအစာဈေးနှုန်းမြင့်မားမှုနှင့် ငွေဖောင်းပွမှုတို့ကြောင့် လူနေမှုစရိတ်မြင့်မားကာ စားသုံးသူယုံကြည်မှုနှင့် အိမ်ထောင်စုများ၏ ဝယ်ယူနိုင်စွမ်းအားကျဆင်းခြင်းတို့၏ ရလဒ်များဖြစ်ပါသည်။

ပုဂ္ဂလိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအညွှန်းကိန်းမှာ မတ်လတွင်ယခင်လကရှိခဲ့သော(၃.၃%) နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက (၁.၉%) တိုးလာကြောင်း၊ စက်ပစ္စည်းများနှင့် ကရိယာများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးအမျိုးအစားများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအားနည်းသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ၎င်းမှာ ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းဈေးနှုန်းများမြင့်မားမှုကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မတ်လတွင် ထုတ်လုပ်မှုအနေဖြင့် ယခင်လကရှိခဲ့သော (၂.၅%)တိုးတက်မှုမှ (၀.၁%) ကျို့သွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက မတ်လတွင် စီးပွားရေးနှေးကွေးခြင်းမှာ ငွေကြေးဖောင်းပွသည့်ကြားထဲ လောင်စာဆီနှင့် အစားအစာဈေးနှုန်းများ ကြီးမြင့်မှုတို့ကြောင့် လူနေမှုစရိတ်ကြီးမြင့်ကာ ပြည်တွင်းဝယ်လိုအား နည်းပါးခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ လောင်စာဆီနှင့် အစားအစာဈေးနှုန်းများ ကြီးမြင့်မှုတို့ကြောင့် ငွေကြေးဖောင်းပွခဲ့ကြောင်း၊ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းမြင့်မားမှုမှာ ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးမြင့်တက်မှုကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစားအစာဈေးနှုန်းမြင့်မားမှုမှာ

အစားအစာများတွင် ပါဝင်သောပစ္စည်းများ၏ ကုန်ကျစရိတ်မြင့်မားခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရ၏ ဒီဇယ်ဆီဈေးနှုန်းထောက်ပံ့ပေးမှုကြောင့် ယခုနှစ် ဒုတိယနှင့် တတိယသုံးလပတ်များတွင် ငွေဖောင်းပွမှုမှာ(၅%) အထက်တွင်ရှိနေနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

စက်သုံးဆီရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီက ယခုမေလ(၁) ရက်နေ့မှစတင်၍ ဒီဇယ်ဆီဈေးနှုန်းအား တစ်လီတာလျှင် ဘတ်(၃၀) မှ(၃၂) သို့တိုးမြှင့်ရန်အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ သို့ရာတွင် ထိုင်းစီးပွားရေးအနေဖြင့် ပို့ကုန်တင်ပို့မှုနှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍနှစ်ရပ်ဖြင့် ထောက်ပံ့ထားကြောင်း Mr. Sskkapop ကပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မတ်လတွင် ထိုင်းပြည်ပို့ကုန်တင်ပို့မှုတန်ဖိုးမှာ ယခင်ဖေဖော်ဝါရီလတွင်ရှိခဲ့သည့် (၁၆%) နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက(၁၈%) သို့တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ ခရီးသွားကန်သတ်ချက်များကို ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ပြီး နောက်မတ်လတွင် ခရီးသွားများဝင်ရောက်မှုအနေဖြင့်(၂၁၀,၈၃၆) ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းမှာ ဖေဖော်ဝါရီလတွင်ရှိခဲ့သည့်(၁၅၂,၉၅၄) ထက် ပိုမို၍တိုးတက်များပြားလာကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ထိုင်းစီးပွားရေးမှာ၂၀၂၁ ခုနှစ်စတုတ္ထသုံးလပတ်ထက် ယခုနှစ်ပထမသုံးလပတ်တွင် ပိုမိုတိုးတက်လာကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ပြည်ပပို့ကုန်တင်ပို့မှုနှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍတို့ကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း စီးပွားရေးမှာ ပြန်လည်နာလန်ထူမှုလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ရှိနေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

ထိုင်းပြည်ပပို့ကုန် တင်ပို့မှုသည် ဒုတိယ(၃) လပတ်တွင် ပိုမိုတိုးတက်မည် ခန့်မှန်းခြင်း

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ မသေချာမရေရာမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေသော်လည်း ထိုင်းပြည်ပပို့ကုန်များ အနေဖြင့် ဒုတိယ(၃) လပတ်တွင် ပြည်ပသို့ကောင်းမွန်စွာ တင်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နှစ်အလိုက် တွင် (၃.၅-၅%) အထိတိုးတက်နိုင်မည်ဟု မျှော်မှန်းကြောင်း ထိုင်းပြည်ပပို့ကုန်တင်ပို့သူများ၏ အဆိုအရသိရှိရပါသည်။

ထိုင်း အမျိုးသားရေးကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကောင်စီ(TNSC) ၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ Chaichan Chareonsuk က ထိုင်းပြည်ပပို့ကုန်တင်ပို့မှုသည် ဒုတိယသုံးလပတ်တွင်ဆက်လက်၍ တိုးတက်နေ

ဦးမည်ဖြစ်သော်လည်း ပထမသုံးလပတ်ထက် အနည်းငယ်နှေးကွေးဖြစ်မည်ကြောင်း၊ ပထမသုံးလပတ်တွင် ပို့ကုန်တိုးတက်မှုအနေဖြင့် နှစ်အလိုက်တွင်(၁၄.၉%) ရရှိခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၇၃.၆) ဘီလီယံရရှိခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

Mr.Chaichan ကပို့ကုန်ကဏ္ဍအနေဖြင့် ရုရှားယူကရိန်းပဋိပက္ခအပါအဝင် များပြားလှသော အန္တရာယ်များနှင့် ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း၊ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်း၊ အထူးသဖြင့်ဥရောပသို့ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ခနှုန်းမြင့်တက်ခြင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် လုပ်သားရှားပါးမှုနှင့် လုပ်ခစရိတ်မြင့်တက်လာခြင်း၊ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းပြတ်လပ်မှုများနှင့် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခြင်း၊ အထူးသဖြင့် ဆီမီးကွန်ဒတ်တာများ၊ စတီးနှင့်မြေရှားသတ္တုများ၊ အလယ်အလတ်နှင့် စားသုံးသူထုတ်ကုန်များအတွက် ကုန်ကြမ်းပြတ်လပ်မှုများ၊ ဈေးနှုန်းမတည်ငြိမ်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

TNSC အနေဖြင့် ၎င်း၏ပို့ကုန်တိုးတက်မှုခန့်မှန်းချက်ကို ယခုနှစ်အတွက်(၅%) ဖြင့် ထိန်းထားကြောင်း၊ ၎င်းမှာ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ခန့်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် (၃-၄%) ထက် အနည်းငယ်ပိုမိုမြင့်မားနေပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမသုံးလပတ်တွင် ပို့ကုန်တိုးတက်မှုအနေဖြင့် နှစ်အလိုက်တွင်(၁၄.၉%) ဖြင့်တိုးတက်မှုရရှိခဲ့ကြောင်း၊ မတ်လတွင် ပို့ကုန်တိုးတက်မှုမှာ နှစ်ပေါင်း(၃၀) အတွင်း အမြင့်မားဆုံးဖြစ်ကြောင်း ဧပြီလ(၂၆) ရက်နေ့တွင် အစီရင်ခံ တင်ပြခဲ့ပါသည်။

မတ်လတွင် ပြည်ပပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ နှစ်အလိုက်တွင်(၁၉.၅%) ရရှိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ရှင်းလင်းပြီး ပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ(၂၈.၈) ဘီလီယံ (ထိုင်းဘတ်ငွေ၉၂၂ဘီလီယံ) ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းမှာ ၁၉၉၁ ခုနှစ်တည်းက မှတ်တမ်းများအရ အမြင့်မားဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ သွင်းကုန်တင်သွင်းမှုမှာလည်း (၁၈%) တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၂၇.၄) ဘီလီယံ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ရလဒ်အနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၁.၄၅) ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ယခုနှစ် ပထမသုံးလပတ်တွင် ထိုင်းပို့ကုန်တင်ပို့မှုအနေဖြင့်(၁၄.၉%) တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၇၃.၆) ဘီလီယံ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ သွင်းကုန်တင်သွင်းမှုအနေဖြင့်လည်း (၁၈.၄%) တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၇၄.၅) ဘီလီယံရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ရလဒ်အနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၉၄၄) သန်းရှိခဲ့ကြောင်း၊ ရွှေ၊ ရေနံနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ လက်နက်တို့မပါ

ဝင်ဘဲ အမှန်တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည့် ထုတ်ကုန်များအနေဖြင့် မတ်လတွင်(၈.၉%) တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းမှာ (၁၃)လမြောက်ဆက်တိုက် တိုးတက်မှုဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မတ်လ၌ တိုးတက်တင်ပို့နိုင်သည့် ထုတ်ကုန်များတွင် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ပြီး အကျိုး အမြတ်ရရှိခဲ့သည့် သံ၊ သံမဏိ၊ ရေနံစိမ်းနှင့် သန့်စင်ပြီးစက်သုံးဆီတို့ပါဝင်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ မတ်လ၌ ပို့ကုန်တိုးတက်ခဲ့သော်လည်း TNSC အနေဖြင့် မော်တော်ကားလုပ်ငန်းနှင့် မော်တော်ကား အစိတ်အပိုင်းများ ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများ၊ အလားတူ ရာဘာထုတ်ကုန်လုပ်ငန်းများ၊ အပေါ် စိုးရိမ်မှုရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါကဏ္ဍနှစ်ခု၏ ပို့ကုန်တင်ပို့မှုများမှာ(၁၀%) နှင့်(၁၃.၄%) တို့ဖြင့် အသီးသီးကျဆင်းခဲ့ခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အဓိကဈေးကွက်များဖြစ်သည့် တရုတ်၊ ဂျပန်နှင့် အီးယူနိုင်ငံများသို့ ပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ ကျဆင်းသွားခဲ့ကြောင်းနှင့် ၎င်းဈေးကွက်များကို အနီးကပ်စောင့်ကြည့်သွားရန် လိုအပ်မည်ဟု Mr. Chaichanက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

ဂျာမန်စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းများက အီးယူသို့ အစီရင်ခံစာတင်ပြမှုများအတွက် ဖြေလျော့ပေးမှုများ တောင်းဆို

ဂျာမနီနိုင်ငံရှိစားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းများသည် အီးယူအဖွဲ့အစည်းများက ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ် ချမှတ်ထားသော Corporate Sustainability Reporting Directive (CSRD) နှင့် ပတ်သက်၍ တင်ပြ ရမည့်အစီရင်ခံစာများကို လက်ရှိအကြပ်အတည်းကာလအခြေအနေများကြောင့် အကောင်အထည် ဖော်ရမည့် ကာလများကိုတိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန်နှင့် SMEs လုပ်ငန်းများကို ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးရန် မေလ ၅ ရက်နေ့က တောင်းဆိုလိုက်ပါသည်။ CSRD နှင့် ပတ်သက်၍ စားသုံးသူများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ များ၊ သတင်းမီဒီယာများနှင့် နိုင်ငံရေးလေ့လာသူများက ဂျာမန်စားသောက်ကုန် လုပ်ငန်းများအနေ ဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသော ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများထွက်ပေါ်လာရန် မျှော်လင့်ထားရှိကြပါ သည်။

Federal Association of the German Food Industry (BVE) ၏ မန်းနေးဂျင်းဒါရိုက်တာနှင့် ဘရပ်ဆဲလ်ရုံး အကြီးအကဲ ဖြစ်သူ **Ms.Stefanie Sabet** က ဂျာမန်စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းများသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါကူးစက်ကာလအတွင်း စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ၊ ထုတ်ပိုးမှု လုပ်ငန်း၊ စွမ်းအင်နှင့်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍများတွင် စရိတ်ကြီးမြင့်မှုဒဏ်ကိုခံခဲ့ကြရပြီး ယခု အခါ ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခကြောင့် ထပ်မံ၍ ကုန်ကြမ်းများပြတ်လပ်မှုနှင့် ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုတို့ကို ဆက်လက်ကြုံတွေ့နေရကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် ဈေးကွက်ဝင်ရောက်မှုဖြေလျှော့ပေးမှုနှင့်စား သောက်ကုန်လုံခြုံစိတ်ချရမှုတို့ကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း၊ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုပြင်း ထန်သည့်ကာလများအတွင်း supply chains ပိုင်းတွင် အခက်အခဲများ ရှိခဲ့သော်လည်း ကွာဟမှုများ စွာမရှိစေရန် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကုမ္ပဏီများသည် ကုန်ကြမ်းဝယ်ယူစရိတ်ကြီးမြင့်ခြင်းအပြင် စွမ်းအင် ရရှိမှုအခက်အခဲများသည်လည်း ကြီးမားသောအဟန့်အတားတစ်ခု ဖြစ်လာနေကြောင်း၊ စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းသည် အရေးကြီးပြီး စွမ်းအင်ပြတ်တောက်မှုရှိလင့်ကစား မဖြစ်မနေဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

CSRD နှင့် ပတ်သက်၍ Ms.Stefanie Sabet က အီးယူ၏ ညွှန်ကြားချက်များသည် သင့်တော်ပြီး ကြိုတင်ခန့်မှန်းနိုင်မှုရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ Supply Crisis ဖြစ်နေသည့်အခြေအနေတွင် ကုမ္ပဏီများ အတွက် မလိုလားအပ်သောကုန်ကျ စရိတ်များနှင့်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာအတား အဆီးများဖြင့် ဝန်ထုပ် ဝန်ပိုးမဖြစ်စေရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်မသက်ဆိုင်သော တင်ပြမှုလိုအပ်ချက်များ (non-financial reporting requirements) ကို ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးရန်သင့်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် အစီရင်ခံစာတင်သွင်းရန် မလိုအပ်သေးသော ကုမ္ပဏီများအတွက် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် တင်ပြမှုပုံစံ သစ်များကို အနည်းဆုံး ၂၀၂၆ ခုနှစ်ထိတိုင်အောင် ရွှေ့ဆိုင်း အချိန်ပေးစေလိုကြောင်း၊ အီးယူအဖွဲ့ အစည်းများ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ အထွေထွေစံနှုန်းများ အပါအဝင် delegated act ကို သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းရန်မှာလည်း ဖြစ်နိုင်သည့်အလားအလာနည်းပါး ကြောင်း၊ အရည်အသွေးမီပြီး ပြည့်ဝသည့် စံနှုန်းများဖြစ်ရန်နှင့် Stakeholders များ၏ပါဝင်ဆောင် ရွက်မှုများ ရရှိနိုင်ရန် ယခုထက်အချိန် ပိုမိုလိုအပ်နေကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

ဂျာမန်စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းကဏ္ဍသည် ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် စတုတ္ထအကြီးဆုံးစီးပွားရေး လုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး နှစ်စဉ်အရောင်းဝင်ငွေ ယူရို (၁၈၁) ဘီလီယံရှိပါသည်။ ကုမ္ပဏီပေါင်း (၆၁၀၀) ခန့်က လုပ်သားအင်အား(၆၁၀၀၀၀)ကျော်ဖြင့် အရည်အသွေးမြင့်စားသောက်ကုန်များကို ထုတ်လုပ်ဖြန့်

ဖြူးလျှက်ရှိပါသည်။ အသေးစား အလတ်စားကုမ္ပဏီများဖြင့် လုပ်ကိုင်လျှက်ရှိရာ (၉၀) ရာခိုင်နှုန်း ခန့်မှာ အလတ်စားလုပ်ငန်းများဖြစ် ကြပါသည်။

CSRD ကို Directive 2014/95/EU အရ ချမှတ်ထားပြီး ဦးဆောင်စစ်ဆေးမည့် အီးယူအဖွဲ့ အစည်းများတွင် European Commission (EC)၊ the Council of the European Union နှင့် the European Parliament တို့ ပါဝင်ပြီး CSRD အရ ကုမ္ပဏီကြီးများအနေဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ကာကွယ်မှု၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာနှင့် အလုပ်သမားများအပေါ်ဆက်ဆံ ဆောင်ရွက်မှု၊ လူ့အခွင့်အရေး လေးစားလိုက်နာမှု၊ အဂတိလိုက်စားခြင်း ကင်းရှင်းမှု၊ ကုမ္ပဏီဘုတ်အဖွဲ့တွင်းညီတူညီမျှ ခန့်ထား ဆောင်ရွက်မှု အချက်အလက်များကို ထုတ်ပြန် အစီရင်ခံရမည်ဖြစ်ပါသည်။

Source: <https://www.bve-online.de/presse/pressemitteilungen>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဘာလင်

.....

ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ သတင်းများ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ လှိုင်းရိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေးအား အကြီးအကျယ် ထိခိုက်လျက်ရှိခြင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုမှာ တစ် နှစ်ကျော်ကြာမြင့်ပြီဖြစ်သောကြောင့် ဒေသတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပြင်းထန်စွာ ရိုက်ခတ်လျက်ရှိခြင်းနှင့် တရုတ်ပြည်မကြီး၌ အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ် ပြင်းထန်စွာရိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကုန် သွယ်ရေးအပေါ် ပြင်းထန်စွာ ထိခိုက်လျက်ရှိသဖြင့် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေးမှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမသုံးလပတ်အတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ် လျော့ကျခဲ့ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မေလ ၄ ရက်နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “Covid wave cripples HK economy” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြ ထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါး၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလမှ မတ်လအတွင်း ဟောင်ကောင် ဒေသ၏ ဂျီဒီပီသည် (၄) ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ တတိယသုံးလပတ်ကာလမှ စ၍ ဟောင်ကောင်၏ စီးပွားရေးအကြီးမားဆုံး လျော့ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ခန့်မှန်းထားသည်ထက် ပိုမို

ဆိုးရွားခဲ့ကာ Bloomberg ၏ စစ်တမ်း ကောက်ယူချက်များအရ (၁.၃) ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသသန်းခေါင်စာရင်းနှင့် စာရင်းအင်းဌာနမှ အချက်အလက်များအား ကိုးကား၍ ဒေသအစိုးရ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့ရာတွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေး မှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမသုံးလပတ်အတွင်း အကြီးမားဆုံး ဖိအားများဖြင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပဉ္စမလှိုင်း ဖြစ်ပွားမှုနှင့် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါကြောင့် နယ်မြေဖြတ်ကျော် သယ်ယူပို့ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများ အစရှိသည်တို့ကြောင့် စီးပွားရေး ကျဆင်းစေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ အာရှဒေသ၏ ငွေကြေးအချက်အချာကျသည့် ဒေသဖြစ်သော ဟောင်ကောင်အနေဖြင့် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် တဖြေးဖြေးချင်း စတင်ဆောင်ရွက်လာ ပြီဖြစ်ရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမသုံးလပတ်တွင် စီးပွားရေးကျဆင်းမှုမှာ တစ်နှစ်ပတ်လုံးတွင် အနိမ့်ဆုံး အမှတ်ဖြစ်နိုင်ကြောင်း၊ သို့သော် တရုတ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုများကြောင့် ကုန်ပစ္စည်းများအား တရုတ်ပြည်မကြီးမှ သယ်ယူပို့ဆောင်ရွက်ရန် အခက်အခဲများ အစရှိသည်တို့အပေါ်လည်း များစွာမူတည်နေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ မှတရုတ်ပြည်မကြီးသို့ တင်ပို့မှုမှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လတွင် ၁၂.၈ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒုတိယ သုံးလပတ်အထိ ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေးကျဆင်းရန် ခန့်မှန်းထား သော DBS Group မှ စီးပွားရေးပညာရှင်က ပြောကြားခဲ့ရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ဖြတ်တောက်မှုများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝယ်လိုအားလျော့ကျမှုကြောင့် ဟောင်ကောင်၏ စီးပွား ရေးကျဆင်းမှုမှာ အနည်းဆုံး နောက်တစ်လအထိ ကြာရှည်နေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ Dah Sing Bank မှ အကြီးတန်း စီးပွားရေးပညာရှင်က ပြောကြားရာတွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေး အဆိုးရွားဆုံး ကျဆင်းမှု ပြီးဆုံးသွားနိုင်သော်လည်း ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေးလျင်မြန်စွာ ပြန်လည်မြင့် တက်နိုင်သည်ဟု ပြောကြားရန် အချိန်စောလွန်းသေးကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးအလား အလာ၊ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါနှင့် ပထဝီနိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ဆုံးရှုံးစွန့်စားမှုများရှိနိုင်သည့် အခြေအနေများ ကြောင့် မသေချာမရေရာမှု အများအပြားရှိဆဲဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ စားသောက်ကုန်များ လိုက်လံပို့ဆောင်ပေးရမှု
မြင့်တက်လာလျက်ရှိပြီး စားသောက်ဆိုင်များအနေဖြင့် စားသောက်ကုန်များအား
ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ပို့ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း

ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး ဟောင်ကောင်၌ အွန်လိုင်းမှ ရောင်းချသည့် စားသောက်ကုန်များအား လိုက်လံပို့ဆောင်မှုများ အဓိကဆောင်ရွက်လာလျက်ရှိပြီး စားသောက်ကုန်များ ဆိုင်ပြင်ပသို့ ဝယ်ယူမှုများနှင့် ဖြန့်ဖြူးပို့ဆောင်မှုများ မြင့်တက်လာလျက်ရှိရာ အစားအစာဘေးကင်းလုံခြုံမှု ရှိစေရန်အတွက် လိုင်စင်စနစ်ဖြင့်ဆောင်ရွက်ရန် ဟောင်ကောင်ဒေသအာဏာပိုင်များမှ စီစဉ်လာကြကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မေလ ၅ ရက်နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “ Restaurants must go all the way on safety amid delivery boom” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ အစားအစာများ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရန်အတွက် လိုင်စင်စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်ခြင်းမှာ ဟောင်ကောင်ဒေသ Food and Environmental Hygiene Department အနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်က အစားအစာဘေးကင်းလုံခြုံမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တိုင်ကြားမှု (၁၆၄) ခုရရှိခဲ့ပြီးနောက် စီစဉ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် တိုင်ကြားမှု (၆၄) ခုရရှိခဲ့မှုနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် နှစ်ဆကျော် မြင့်တက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ တိုင်ကြားမှု (၉) ခုရရှိခဲ့မှုနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် အများအပြားမြင့်တက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က တိုင်ကြားမှု (၂၀) ခု လက်ခံရရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်က ကုန်သွယ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ မှားယွင်းဖော်ပြမှုများနှင့် မေ့လျော့ခဲ့မှုများကြောင့် အကောက်အခွန်အရာရှိများအနေဖြင့် တိုင်ကြားမှု (၇၇) ခု လက်ခံရရှိမှု မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသစားသောက်ကုန်နှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အတွင်းဝန် (ဝန်ကြီး) Ms. Sophia Chau Siu-chee ကပြောကြားခဲ့ရာတွင် ယခုနှစ် လက်ခံရရှိခဲ့သည့် တိုင်ကြားမှု (၁၆၄) ခုမှ (၂) ခုတွင် စားသောက်ကုန်များ ပြင်ဆင်ရာတွင် မပါဝင်သင့်သည့် အရာဝတ္ထုများ ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့မှုကြောင့် စားသောက်ကုန်ရောင်းချသည့် အဆောက်အအုံအား စွဲချက်တင်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ စားသောက်ဆိုင်များ အနေဖြင့် အွန်လိုင်းမှ မှာယူမှုများ (သို့မဟုတ်) စာချုပ်ချုပ်ဆို စားသောက်ကုန် ပို့ဆောင်မှုများအတွက် စားသောက်ကုန်များ ဖြန့်ဖြူးပို့ဆောင်မှုများတွင် သင့်လျော်သောလိုင်စင်နှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်ချက်များကို ပြည့်မီစေရေးရှင်းလင်းပြတ်သားစေရန် စားသောက်ကုန်နှင့် ကျန်းမာရေးဌာနအနေဖြင့် စီစဉ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

စားသောက်ကုန်များအား အချိန်ပြည့် သင့်တင့်သော အပူချိန်၌ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာထိန်းသိမ်းထားသိုရမည်ဖြစ်ပြီး စားသုံးသူထံသို့ ပို့ဆောင်ရာတွင်လည်း ညစ်ညမ်းမှုများနှင့် အဆိပ်အတောက်ဖြစ်ပွားမှုများ လျော့နည်းစေရန်အတွက် သယ်ယူပို့ဆောင်ရာတွင် သေချာစွာ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ အစားအစာ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးစင်တာ အနေဖြင့်လည်း ဒေသတွင်းရှိ အွန်လိုင်းစားသောက်ကုန် ပို့ဆောင်သည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအား စားသောက်ကုန်များ ပို့ဆောင်ရာတွင် သင့်လျော်သည့်အပူချိန်ဖြင့် ထိန်းချုပ်ပို့ဆောင်ရန်၊ တစ်ကိုယ်ရည်သန့်ရှင်းမှုနှင့် သန့်ရှင်းစွာပို့ဆောင်မှုများ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားရန် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားမှု ကာလအတွင်းတွင် သတိထားဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များကိုလည်း သတိပေးထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း၊ ရောင်းချသူများနှင့် ဝယ်ယူသူများအကြား အငြင်းပွားမှုများဖြေရှင်းရန်လိုအပ်ပါက စားသုံးသူကောင်စီမှ ကူညီဖြေရှင်းပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် စည်ပင်သာယာဝန်ဆောင်မှု သတ်မှတ်ချက်အရ စားသုံးသူများအား ရောင်းချသည့် ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ထုတ်လုပ်သည့် (သို့မဟုတ်) ပြည်ပမှ တင်သွင်းသည့် စားသောက်ကုန်အားလုံး အနေဖြင့်စားသုံးသူများအတွက် လိုအပ်သော စံသတ်မှတ်ချက်များ ပြည့်မီရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ သတ်မှတ်ချက်များကို ချိုးဖောက်သူများအား အမြင့်ဆုံး ပြစ်ဒဏ်အနေဖြင့် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ ၅၀,၀၀၀ နှင့် ထောင်ဒဏ် (၆) နှစ် ကျခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အားလပ်ရက်ပိတ်ရက်များအတွင်း SHKP malls များ၌ ကုန်ပစ္စည်းရောင်းချ ရမှုများ (၆၀) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသရှိ Sun Hung Kai အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းပိုင်ဆိုင်သည့် ကုန်တိုက်များတွင် အမေများနေ့နှင့် ဗုဒ္ဓမွေးနေ့ အားလပ်ရက် ပိတ်ရက်များတွင် ကုန်ပစ္စည်းရောင်းချမှုများ (၆၀) ရာခိုင်နှုန်းကျော် မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၀ ရက်နေ့ ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “Holiday sales soar 60 pc at SHKP malls” ခေါင်းစဉ် ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါး၌ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်မှုဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များဖြေလျှော့ပေးပြီးနောက် အမေများနေ့နှင့် ဗုဒ္ဓမွေးနေ့ အပါအဝင် ရက်သတ္တပတ် အားလပ်

ရက်ပိတ်ရက်များအတွင်း Sun Hung Kai အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်း ပိုင်ဆိုင်သည့် ကုန်တိုက် (၅၀) ခုအနက် World Trade Centre နှင့် Amp ကုန်တိုက်အပါအဝင် ကုန်တိုက် (၂၇)ခုတို့တွင် ဝယ်ယူသူများလာ ရောက်မှု (၄၀) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကုန်ပစ္စည်းရောင်းချမှု (၆၀) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ အမေများ နေ့တွင် ရောင်းချမှု (၉၀) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ပဉ္စမလှိုင်း ဖြစ်ပွားမှု မတိုင်မီ ရောင်းချမှုပမာဏသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ စားသောက်ဆိုင်များ၊ ကိတ်မုန့်အရောင်း ဆိုင်များနှင့် ကျောက်မျက်လက်ဝတ်ရတနာ ရောင်းချမှုများ မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ အမေများနေ့တွင် စားသောက်ဆိုင်များ၌ သွားရောက်စားသောက်မှုများ မြင့်တက်ခဲ့မှုကြောင့် ကုန်တိုက်များတွင် လူ များသွားလာမှုများပြားပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ ကောင်းမွန်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သော ရက်သတ္တပတ်မှ စတင်၍ စားသောက်ဆိုင်များ၌ စားပွဲတစ်ဝိုင်းလျှင် လူဦးရေ (၈) ဦး အထိ ထိုင်၍စားသောက်ခွင့်ပြုခဲ့ခြင်းနှင့် Consumption Coupons များ ဖြန့်ဝေခဲ့ခြင်းကြောင့် လက်လီ ရောင်းချမှုများနှင့် စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းများအတွက် ရောင်းချမှု မြင့်တက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရေးသား ဖော်ပြထားပါသည်။

Sun Hung Kai အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းပိုင်ဆိုင်သည့် East Point City ၊ Harbour North နှင့် Park Central အပါအဝင် အခြားသော ကုန်တိုက် (၁၂) ခုတွင်လည်း ဝယ်ယူသူများ လာရောက်မှု (၁၀) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ရောင်းချမှု (၁၂) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမသုံးလပတ်က ရောင်းချမှုထက် ကျော်လွန်၍ မေလတွင် (၁၅) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်နိုင်ကြောင်း၊ ကုန်တိုက် (၁၂) ခု တွင်အရောင်းမြှင့်တင်ခဲ့မှုများနှင့် Consumption Vouchers များသည် ဟောင်ကောင်ဒေသရှိ စီးပွား လုပ်ငန်းများ တိုးတက်ရန်နှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမသုံးလပတ်အတွင်း ကျဆင်းခဲ့သည့် စားသုံးမှုများကို ဒုတိယသုံးလပတ်နှင့် တတိယသုံးလပတ်တို့တွင် ပြန်လည်မြှင့်တက်ရန် ကုန်သည်များအား ပံ့ပိုးကူ ညီရာရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
 ဟောင်ကောင်

.....